


Savinjske novice št. 43, 28. oktober 20222

Oglasi



Tretja stran

Vsebina

Stalni zunanji sodelavci (razvrščeni po abecednem vrstnem redu): Tatiana Angioi, Franjo Atelšek, Marijan Denša, Be-
njamin Kanjir, Roman Mežnar, Jože Miklavc, Vesna Petkovšek, Barbara Rozoničnik, Ciril M. Sem, Štefi Sem, Igor Solar, 
Marija Šukalo, Peter Udir, Primož Vajdl, Peter Weiss. Grafično oblikovanje: Uroš Kotnik. 

Rokopise, objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče števil-
ke. Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost sodi časopis Savinjske novice med proizvode, za katere se obračunava 
davek na dodano vrednost po stopnji 5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico krajša-
nja besedil. Pisem bralcev in oglasov ne lektoriramo. Izključno pisne odpovedi sprejemamo za naslednje dvomesečje.

ISSN 0351-8140, leto LIV, št. 43, 28. oktober 2022. 
Izhaja vsak petek. Ustanovitelj:  Skupščina občine 
Mozirje. Izdajatelj: Savinjske novice, d.o.o., Šmihel-
ska cesta 2, 3330 Mozirje. Glavni in odgovorni ure-
dnik: mag. Franci Kotnik. Naslov uredništva: Savinj-
ske novice, Šmihelska cesta 2, 3330 Mozirje. Telefon: 
03/83-90-790, 041/793-063, 041/348-884. 

E-pošta: trzenje@savinjske.com, urednistvo@sa-
vinjske.com. Internet: http://savinjske.com. Cena za 
izvod: 1.98 EUR, za naročnike: 1.78 EUR. Tisk: Grafi-
ka Gracer, Lava 7b, Celje. Naklada: 2.000 izvodov.

Oglasi: Helena Kotnik, trzenje@savinjske.com, 041/793-063
Zahvale, čestitke: Nina Zidarn, nina.zidarn@savinjske.com, 041/348-884

Savinjske novice št. 43, 28. oktober 2022

Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

6

7

10

19

21

Motoristi s kodo 125 na cestah
Lažje do dovoljenja za A1, 
odgovornost šol vožnje 
pa večja  .............................. 4

Razstava Bivanje z lesom 
Popularizacija kulture 
gradnje in rabe lesa  ............ 6

Občinski svet Nazarje
Potrdili letni program 
izvajanja oskrbe s 
toplotno energijo  ............... 6

Sekaško tekmovanje 
Glavni namen varno 
delo v gozdu in pravilna 
obdelava hlodovine  ...........  7

Občinski svet Rečica ob Savinji
V rebalansu proračuna 
glavna postavka most 
v Spodnji Rečici  .................. 8

Občinski svet Ljubno
Obnove športnega 
parka na Forštu 
letos še ne bo  ..................... 9

Festival ovčje volne Bicka
Promocija avtohtone pasme 
jezersko-solčavske ovce 
in njene volne  ..................  10

Društvo upokojencev G. Grad
Poletno-jesenske 
aktivnosti zaključili 
z izletom na Kras  .............  12

Avtohiša Čepin Vojnik
Zaupanje strank gradijo 
s kakovostjo storitev  ........  14

Srebrna maša Janeza Cerarja
V Šmartnem ob Dreti 
so ga vzeli za svojega  .......  19

Teden otroka v G. Gradu in Bočni
Skupaj se 
imamo dobro   ................... 21

Osnovna šola Nazarje
Prvošolci sprejeti 
v šolsko skupnost  ............. 21

3

BR

Volitve - prvič
V nedeljo je potekal prvi krog volitev predsednika 

republike. Zgornjesavinjčani smo tudi tokrat v večjem 
številu kot marsikje drugod po Sloveniji odšli na vo-
lišča in glasovali za svojega kandidata. Nobeno pre-
senečenje ni, da je največ glasov tudi na območju 
Zgornje Savinjske doline prejel Anže Logar, saj je tu-
kajšnje volilno telo, to potrdijo vsake volitve znova, 
večinsko desnosredinsko usmerjeno. 

Morda kljub temu koga preseneča število glasov, 
ki jih je Logar prejel v prvem krogu glasovanja. S 3427 
glasovi je namreč za pet odstotkov in pol presegel šte-
vilo glasov, ki jih je v Zgornji Savinjski dolini na spo-
mladanskih parlamentarnih volitvah prejela Sloven-
ska demokratska stranka. 

Za primerjavo: Gibanje Svoboda in Socialni demo-
krati so na državnozborskih volitvah pri nas skupaj 
prejeli 2902 glasova, njihov skupni predsedniški kan-
didat Milan Brglez pa »le« 699. Za Novo Slovenijo je 
spomladi v naši dolini glasovalo 1158 volivcev, njihov 
predsedniški kandidat Janez Cigler Kralj je dobil 458 
glasov. Za stranko Resni.ca je na parlamentarnih vo-
litvah glasovalo 450 volivcev, za njihovo kandidatko 
za predsednico Sabino Senčar pa šest več. Miha Kor-
diš kot predsedniški kandidat Levice je dobil 124 gla-
sov, medtem ko je njegovo stranko spomladi pri nas 
volilo 238 volivcev.

Če se nisem zmotil, ko sem pregledoval rezultate, 
je Anže Logar med vsemi volilnimi okraji v Sloveniji 
v mozirskem, ki pokriva vseh sedem zgornjesavinj-
skih občin, prejel tretji najvišji odstotek glasov – 46,15, 
več je dobil le v volilnih okrajih Škofja Loka 2 – 49,05 
in Ivančna Gorica - 47,62. Seveda pa razpored glasov 
po dolini, kot lahko preberete v prispevku na strani 
5, ni bil enakomeren, v občini Nazarje je tako zma-
gala Nataša Pirc Musar, s katero se bo Logar pome-
ril v drugem krogu volitev v nedeljo, 13. novembra.

Takrat bomo šli znova na volišča in potem čez te-
den dni znova, kajti v nedeljo, 20. novembra, bodo 
na vrsti lokalne volitve. Zdaj je že znano, da v obči-
nah Mozirje, Nazarje, Gornji Grad, Ljubno in Solča-
va na županskih položajih ne bo sprememb. Česti-
tam Ivanu Suhoveršniku, Mateju Pečovniku, Anto-
nu Špehu, Franju Naraločniku in Katarini Prelesnik, 
ki so s svojim delom tako prepričljivi, da se v njiho-
vih lokalnih skupnostih ni pojavil nihče, ki bi jih že-
lel zamenjati in delati drugače.

Povsem odprta pa je tekma za župansko funkcijo 
v občinah Rečica ob Savinji in Luče. V prvi pričakova-
no, ker je sedanja županja Ana Rebernik že pred me-
seci najavila, da se iz lokalne politike umika, v dru-
gi pa nepričakovano, saj se je ponovna kandidatu-
ra Cirila Rosca zdela kar nekako samoumevna. No, 
temu ni tako, in po petih mandatih bo lučka občina 
dobila novega župana.
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Tema tedna

MOTORISTI S KODO 125 ŽE NA CESTAH

Lažje do dovoljenja za A1, odgovornost 
šol vožnje pa večja

Aljaž Paulič, učitelj vožnje in učitelj 
CPP pri Šoli vožnje Relax Velenje 
in Mozirje:

»Odkar je pridobitev vozniškega dovo-
ljenja za A1 z B-kategorijo v Sloveniji po-
enostavljena, je zanimanje za zanj pre-
cejšnje tudi v naši šoli vožnje. Kandidat 
za kodo 125 mora odvoziti šest ur prak-
tične vožnje, imeti veljavno dovoljenje 
za B-kategorijo in ne sme biti voznik za-
četnik. Če izpolnjuje te pogoje in uspeš-
no opravi praktični del, pridobi vozniško 
dovoljenje za A1 koda 125 brez opravlja-
nja izpita pred izpitno komisijo.

Da kandidat pride do dovoljenja, ki je 
veljavno tudi izven Slovenije, je potreb-
nih nekaj več stopenj. Udeležiti se mora 
teoretičnega izpita iz cestno prometnih 
predpisov, odpeljati najmanj sedem ur 
vožnje in opraviti izpit iz vožnje pred iz-
pitno komisijo. Seveda je ta varianta bolj 

zahtevna, zato se kandidati zanjo odločajo v manjšem številu.
Inštruktorji v Šoli vožnje Relax opažamo, da nekateri kandidati res nimajo težav 

z vožnjo, zato je dovolj, da z njimi opravimo zakonsko predpisan program. Drugi 
pa rabijo kakšno učno uro več. Pomembno je, da učitelji vožnje svoje delo opra-
vimo odgovorno in po zakonsko predpisanem programu, saj le tako omogočimo 
kandidatom vse potrebno znanje za varno vožnjo v prometu.«

Minilo je pet mesecev, odkar je v ve-
ljavo stopila sprememba zakona o voz-
nikih, ki prinaša t. i. kodo 125. Gre za po-
enostavitev postopka za pridobitev iz-
pita za vožnjo z motorjem do 125 kubič-
nih centimetrov (ccm) - kategorija A1 - 
za tiste, ki že imajo izpit za avto in niso 
mladi vozniki. Glavni cilj spremembe 
je zmanjšanje gneče v prometu pred-
vsem v mestih, posledično tudi večja 
pretočnost in zmanjšanje onesnaženja 
zraka. Zanimanja za kodo 125 je veliko, 
na cestah je že opaziti povečano števi-
lo motociklistov. 

ŠTEVILO VOZNIKOV SE POVEČUJE
Kot je zapisano v zakonu, je kategori-

ja A1 kategorija vozniškega dovoljenja, s 
katerim je dovoljeno voziti motorna ko-
lesa s stransko prikolico ali brez nje, ka-
terih prostornina motorja ne presega 125 
ccm in katerih moč motorja ne presega 
11 kW, z razmerjem moč motorja/masa 
vozila, ki ne presega 0,1 kW/kg, ter tri-
kolesa, katerih moč motorja ne presega 
15 kW. S poenostavljenim postopkom, 
ki so ga poimenovali koda 125, se števi-
lo voznikov teh lahkih motornih koles 
na cestah že povečuje. Od 1. junija in 31. 
avgusta letos je bilo izdanih skoraj 2800 
vozniških dovoljenj kategorije B s kodo 
125, poleg tega pa trgovci zaznavajo po-
večano prodajo motociklov. 

MOTORISTI MED 
NAJRANLJIVEJŠIMI NA CESTI 

Policija opozarja, da spadajo vozni-
ki motociklov med najranljivejše ude-
ležence v prometu. S pridobitvijo kode 

125 se povečuje verjetnost udeležbe mo-
toristov v prometnih nesrečah. Policisti 
opažajo, da večina voznikov enosle-
dnih motornih vozil od zaščitne opre-
me uporablja le čelado, dobro pa bi 
bilo, če bi več posegali tudi po moto-
rističnih zaščitnih oblačilih. 125-kubič-
ni motocikel namreč preseže hitrost sto 

kilometrov na uro, poškodbe ob padcu 
so lahko zelo hude. 

OSNOVNO ZNANJE VOŽNJE 
POTREBNO NADGRADITI

Seveda je motorno kolo treba zna-
ti obvladovati. V AMZS opozarjajo, da 
je kljub temu, da so motoristi s kodo 
125 vešči vožnje z avtomobilom, zna-
nje, pridobljeno v šestih urah praktič-
nega usposabljanja, le osnovno znanje 
za udeležbo v prometu. Zato so v AMZS 
centru varne vožnje na Vranskem začeli 
izvajati specializiran program za imetni-
ke kode 125. Po opažanjih inštruktorjev 
AMZS veliko motoristov ne obvladuje 
tehnik zaviranja, tehnik vožnje v ovi-
nek in tehnik gledanja, zato priporoča-
jo čim več treninga. 

ODGOVORNOST ŠOL VOŽNJE
Velik pomen tega, da kandidat dovolj 

vadi, poudarjajo tudi na Javni agenciji RS 
za varnost prometa. Veliko odgovornost 
po njihovem mnenju nosijo tudi šole vo-
žnje in njihovi učitelji za usposabljanje 
kandidatov. Učitelj vožnje mora poskrbe-
ti, da kandidat opravi celoten program, 
tudi če oceni, da je za to potrebnih več kot 
predpisanih šest ur. Zakon namreč pred-
pisuje le najmanjše število ur, kar pome-
ni izhodišče in ne pravilo.

Tatiana Angioi
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Volitve

LOKALNE VOLITVE 2022

V Lučah dobijo novega župana, 
na Rečici ob Savinji novega župana 

ali županjo 
Po zbranih podatkih v vseh sedmih 

zgornjesavinjskih občinah bodo letoš-
nje lokalne volitve na našem območju, 
ki bodo potekale v nedeljo, 20. novem-
bra, precej mirne. Kar v petih občinah 
so namreč sedanji župani edini kandi-
dati, novega župana bodo dobili v Lu-
čah, na Rečici ob Savinji pa novega žu-
pana ali županjo.

CIRIL ROSC IN ANA REBERNIK 
SE POSLAVLJATA 

V Lučah se dosedanji župan Ci-
ril Rosc po petih mandatih ni odločil 
za ponovno kandidaturo. Za župan-
sko mesto se potegujejo trije kandida-
ti, in sicer Jože Vavdi, Matjaž Breznik 
in Klavdij Strmčnik. Na Rečici ob Sa-
vinji se sedanja županja Ana Rebernik 
na podlagi lastne odločitve po enem in 
edinem mandatu poslavlja od županske 

funkcije, na njeno mesto pa si želijo 
Jože Lenko, Branko Hriberšek in nek-
danja direktorica občinske uprave dr. 
Majda Potočnik.

ŠTIRJE ŽUPANI IN ENA ŽUPANJA 
ZA MANDAT 2022-2026 ŽE ZNANI
V preostalih občinah bo volilna nede-

lja potekala mirno. V največji občini v 
Zgornji Savinjski dolini, Mozirje, bo Ivan 
Suhoveršnik župan še en mandat. Tudi 
v nazarski občini Matej Pečovnik nima 
protikandidata. Franjo Naraločnik bo še 
naprej župan na Ljubnem, Anton Špeh 
bo po štirih letih županovanja nadalje-
val svoje delo v Gornjem Gradu. Kata-
rina Prelesnik bo še naprej županja v 
Solčavi, ali bo edina ali pa bomo imeli v 
dolini, tako kot v tem mandatu, ki se iz-
teka, dve županji, bodo pokazale volitve.

Štefka Sem

VOLITVE PREDSEDNIKA REPUBLIKE SLOVENIJE

Anže Logar v volilnem okraju Mozirje z znatno višjo 
podporo kot na nivoju države

V drugem krogu predsedniških volitev 13. novembra se bosta pomerila 
Anže Logar in Nataša Pirc Musar

V nedeljo, 23. oktobra, sta v prvem 
krogu predsedniških volitev največ gla-
sov dobila Anže Logar, skoraj 34 odstot-
kov, in Nataša Pirc Musar, 26,9 odstot-
ka. Navedena kandidata sta se uvrstila v 
drugi krog volitev, ki bo v nedeljo, 13. no-
vembra. Milan Brglez je prejel 15,4 od-
stotka glasov, Vladimir Prebilič 10,7 od-
stotka, Sabina Senčar malenkost manj 
kot šest odstotkov, Janez Cigler Kralj 4,4 
odstotka in Miha Kordiš 2,8 odstotka. 

NAJVIŠJA VOLILNA UDELEŽBA NA 
VOLIŠČU V ŠMIHELU NAD MOZIRJEM

Udeležba na volitvah na nivoju drža-
ve je bila 51,1-odstotna, v volilnem ok-
raju Mozirje, kamor spada vseh sedem 
občin Zgornje Savinjske doline, pa je 
bila nekoliko višja: na volišča je priš-
lo 54,5 odstotka volilnih upravičencev. 
Najvišja volilna udeležba je bila na vo-
lišču v Šmihelu nad Mozirjem, skoraj 
66-odstotna, v Solčavi je bila 60-odsto-
tna, v Mozirju pri TK Levc 59-odstotna, v 
Šmartnem ob Dreti 58-odstotna, v Gor-
njem Gradu in Lučah 57-odstotna ter v 
Podvolovljeku 56-odstotna.

LOGARJU SKORAJ POLOVICA 
GLASOV, PIRC MUSARJEVI 

DOBRA PETINA 
Največ glasov v volilnem okraju Mo-

zirje je dobil Anže Logar, 46,2 odstotka, 
za Natašo Pirc Musar je glasovalo 22,3 
odstotka volivcev, ki so glasovali, Mi-
lan Brglez je dobil 9,4 odstotka glasov, 
Vladimir Prebilič 8,1 odstotka, Janez Ci-
gler Kralj in Sabina Senčar 6,2 odstotka 
ter Miha Kordiš 1,7 odstotka. 

PIRC MUSARJEVA ZMAGALA V 
OBČINI NAZARJE, POVSOD DRUGOD 

LOGAR
Logar je v Zgornji Savinjski dolini 

zmagal v večini občin, le v občini Na-
zarje je s 24,5 odstotka glasov za dobro 
polovico odstotka zmagala Pirc Musar-
jeva. V občinah Rečica ob Savinji, Ljub-
no in Gornji Grad je Logar dobil od 40 
do 50 odstotkov glasov, Pirc Musarjeva 
od 22 do 28 odstotkov. V občini Mozirje 
je Logarja podprlo 54 odstotkov volivcev, 
Pirc Musarjevo pa 17,5 odstotka. V Solča-
vi je za Logarja glasovalo dobrih 60 od-
stotkov volivcev, v Lučah pa več kot 68 
odstotkov. Pirc Musarjeva je v teh dveh 
občinah dobila 15- oziroma 10-odstotno 
podporo. Na predčasnem glasovanju je 
Logar prejel dobrih 43 odstotkov glasov, 
Pirc Musarjeva pa dobrih 21 odstotkov.

V PODVOLOVLJEKU ZA LOGARJA 
TRI ČETRTINE VOLIVCEV

Na posameznih voliščih je Anže Logar 

največ podpore dobil v Podvolovljeku, 
kjer je zanj glasovalo 74 odstotkov voliv-
cev. 73-odstotno podporo so mu izrekli 
na Dobrovljah pri Mozirju, 71-odstotno 
v Šmihelu nad Mozirjem in 70-odstotno 

v Strugah. Nataša Pirc Musar je zmaga-
la na treh od 23 volišč, in sicer v Boč-
ni, v osnovni šoli v Mozirju in v Spo-
dnji Rečici. 

Štefka Sem
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Gospodarstvo, Iz občin

OBČINSKI SVET OBČINE NAZARJE

Potrdili letni program izvajanja oskrbe 
s toplotno energijo

1. 1. 2023
se bo najverjetneje podražilo 
daljinsko ogrevanje v Nazarjah.

Občinski svet Občine Nazarje je na 
zadnji seji s sklepom potrdil predlog le-
tnega programa izvajanja javne službe 
oskrbe s toplotno energijo za leto 2023 
in letno poročilo Energetike Nazarje za 
leto 2021.

NOV VEČINSKI LASTNIK 
IN NOV DIREKTOR

Podjetje Energetika Nazarje mora kot 
izvajalec izbirne lokalne gospodarske 
javne službe oskrbe s toplotno energijo 
v skladu s koncesijsko pogodbo občini 
predložiti pisno poročilo za preteklo ko-
ledarsko leto. Poslovno leto 2021 je bilo, 
kot je v poročilu zapisal direktor Blaž 
Šmerc, v prvi polovici kljub epidemiji 
novega koronavirusa in ukrepom obi-
čajno. Aprila lani  sta svoja deleža v pod-
jetju Energetika Nazarje prodala Input 
naložbe d.o.o. in Jaka Vačovnik, v me-
secu juniju pa še Občina Nazarje. Novi 

lastnik vseh prodanih deležev je pos-
tal predkupni upravičenec in solastnik 
Energetike  Rok Suhodolnik. Na skup-
ščini v mesecu aprilu je vodenja podje-
tja od Mateja Purnata prevzel sedanji 
direktor Blaž Šmerc. 

S 1. JANUARJEM PREDVIDENA 
SPREMEMBA CEN

Po končani kurilni sezoni je bil izve-
den delni remont na kurišču in kotlu, 
delno je bil obnovljen tudi transpor-
tni trak za dovajanje sekancev. Podjetje 
BSH Hišni aparati Nazarje ostaja kljub 
temu, da je postalo energetsko neodvi-
sno, priklopljeno na omrežje in plačuje 

fiksni del, ker toplote iz sistema ne pot-
rebuje. Kljub povišanju cene vhodnih 
surovin cene ogrevanja v letu 2021 za 
porabnike Energetika Nazarje ni dvigo-
vala, se pa bo za zagotovitev obstoja in 
razvoja podjetja to najverjetneje zgodi-
lo 1. januarja 2023. Podjetje je poslovno 
leto 2021 končalo s čistim dobičkom v 
višini 2.812 evrov. 

NAČRTI ZA LETO 
2023

V letošnjem letu se izvaja obnova ozi-
roma prestavitev ventilov na območju 
izgradnje novega krožišča pri Osnov-
ni šoli Nazarje. V letu 2023 je v načrtu 
preklop toplovoda skladno s potekom 
gradnje prizidka k zdravstveni posta-
ji in zamenjava dotrajanih toplovodnih 
cevi na odseku Krančič - IOC Prihova v 
dolžini približno 120 metrov.

Nastasja Kotnik

RAZSTAVA BIVANJE Z LESOM V LAŠKEM

Popularizacija kulture gradnje in rabe lesa 
V petek, 14. oktobra, so v hotelu Ther-

mana Park v Laškem odprli nacionalno 
razstavo Bivanje z lesom, ki z gostova-
nji po Sloveniji in v zamejstvu že osmo 
leto širi zavest o kakovostni leseni grad-
nji in dizajnu iz lesa. Avtorica razstave 
je soustanoviteljica gibanja Slowoodli-
fe in direktorica istoimenskega podjetja 
Liljana Vogrinec: »Razstava popularizi-
ra kulturo gradnje in rabo lesa ter omo-
goča kakovostnim proizvajalcem, arhi-
tektom, ponudnikom, oblikovalcem in 

Janez Rihter: »V našem podjetju si 
zelo prizadevamo, da uporabimo čim 

več slovenskega lesa.«

Alojz Selišnik: »Želimo si, da s 
kakovostjo izdelave nekega produkta 
rastejo tudi plače naših zaposlenih.«

projektantom, da predstavijo svoje re-
ference širši javnosti.«

POTREBA PO CERTIFICIRANIH 
IZDELKIH

Med razstavljavci in govorniki na 
otvoritvi razstave sta bila tudi pred-
stavnika dveh podjetij iz Zgornje Sa-
vinjske doline. Janez Rihter, direktor 
podjetja Rihter, ki se že 30 let ukvar-
ja z gradnjo montažnih hiš, je povedal: 
»Vsi smo seznanjeni s tem, da naš les 
preveč izvažamo in premalo predeluje-
mo v končne izdelke. V našem podje-
tju si zelo prizadevamo, da uporabimo 

čim več slovenskega lesa, a se sooča-
mo z izzivom: ker smo zavezani kako-
vostni gradnji, ki je certificirana, potre-
bujemo certificirane izdelke. Poslanstvo 
podjetja Slowoodlife ima v tem pogledu 
čudovito zgodbo: združuje vse deležni-
ke v lesni branži, zato seveda podpira-
mo njihovo iniciativo in smo z veseljem 
del te zgodbe.« 

DODANA VREDNOST NA ZAČETKU 
VERIGE VISOKA, NA KONCU PA NE
Izzivom, s katerimi se sooča lesna 

stroka, je pozornost namenil tudi Aloj-
zij Selišnik, predsednik sekcije lesarjev 
pri Obrtno-podjetniški zbornici Sloveni-
je in direktor podjetja Melu, ki je speci-
alizirano za proizvodnjo notranjih vrat: 
»Trenutno je dodana vrednost na za-
četku lesne predelovalne verige izred-
no visoka, na koncu verige pa ni tako: 
višja kot je dodana vrednost na produkt, 
manjša je dodana vrednost na zaposle-
nega, česar si podjetniki ne želimo. Že-
limo si, da s kakovostjo izdelave neke-
ga produkta rastejo tudi plače naših za-
poslenih. Da bosta slovenska lesna in-
dustrija in obrtništvo zares uspešna, je 
pregovorno lepoto lesa treba uskladiti s 
stanjem poslovnega okolja lesne bran-
že, kjer bo omogočena najvišja stopnja 
obdelave lesa.« 

Vesna Petkovšek, 
foto: arhiv Slowoodlife
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Gospodarstvo, Oglasi

HIŠNI SEJEM UNIFOREST IN SEKAŠKO TEKMOVANJE V LATKOVI VASI

Glavni namen varno delo v gozdu in pravilna 
obdelava hlodovine

Podjejte Uniforest, Dru-
štvo lastnikov gozdov Spo-
dnje Savinjske doline in Za-
vod za gozdove Slovenije so 
v soboto, 15. oktobra, organi-
zirali hišni sejem Uniforest 
in sekaško tekmovanje. Na 
tej vseslovensko pomemb-
ni gozdarski prireditvi se je 
po treh letih premora zbra-
lo veliko število tekmovalcev, 
spremljevalcev, gostov, raz-
stavljavcev in drugih udele-
žencev. Zmagovalec tekmo-
vanja v konkurenci lastnikov 
gozdov je bil Klemen Mazej, 
ki je za nagrado prejel hidrav-
lični traktorski plato gibon 
200-125H podjetja Uniforest. 

POVEČALI SKLADIŠČE, 
POSODOBILI 

PROIZVODNJO IN RAZVILI 
NOVE STROJE

V zadnjih treh letih je pod-
jetje Uniforest povečalo skla-
diščne kapacitete in nadgra-
dilo proizvodne procese z di-
gitalizacijo ter elementi vit-
ke proizvodnje, v tem času 
pa so tudi razvili nekaj no-
vih strojev in izboljšali ob-
stoječe. Najbolj prepoznaven 
stroj letošnjega leta je titan 
53/40 premium, rezalno ce-
pilni stroj velike delovne ka-
pacitete s številnimi paten-
tiranimi rešitvami za var-
no, ergonomsko in učinko-
vito delo. Prikazali so tudi 
nadgradnje rezalno cepilne-
ga stroja za občasno rabo ti-
tan 43/20J, ki sedaj omogoča 

skrajšanje zamika cepilne-
ga bata in še nekatere dru-
ge prednosti. Prav tako so bili 
na ogled nov pomožni vitel 
6HWpro, prenovljen povezo-
valnik drv python premium 
in že dobro znan cepilnik ti-
tanium 23.
PREDSTAVILI VARNO DELO 

Z MOTORNO ŽAGO IN 
VITLOM

Varnost je prva, je moto 
trajnostne strategije podje-
tja Uniforest, zato so na le-
tošnji hišni sejem povabi-
li strokovnjake Srednje goz-
darske in lesarske šole Po-
stojna, ki so obiskovalcem v 
okviru demonstracije vzro-

kov za nesreče in prepreče-
vanja nesreč predstavili po-
men varnega dela z motor-
no žago in z vitlom.

48 TEKMOVALCEV 
IN DESET EKIP

Osmo tekmovanje lastni-
kov gozdov je privabilo 48 
tekmovalcev, od tega deset 
ekip iz osmih društev, med 
katerimi sta bili tudi ekipi 
Tisa Logarska dolina in Gor-
nji Grad. Poleg tekmovalcev 
v konkurenci lastnikov goz-
dov so nastopili še tekmoval-
ci izven konkurence, slednjih 
je bilo 17 in tekmovalka Taja 
Špeh. Pomerili so se v šestih  
disciplinah: menjava verige 
in obračanje letve, kombini-
ran rez, precizen rez, zasek in 
podžagovanje, podiranje na 
balon in kleščenje.

ZMAGOVALCI MAZEJ, 
MEDEN IN DUSETI 

ŠOŠTANJ
Za pravilnost točkovanja 

je skrbelo 25 sodnikov iz Za-
voda za gozdove Slovenije, 
med njimi tudi predstavni-
ki Območne enote Nazarje, 
ter bolničarka Gasilske zveze 
Žalec Polona Oblak. Najbolj-
ši v skupnem seštevku posa-
mično v konkurenci so bili: 1. 
Klemen Mazej, 2. Marko Jel-
šnik in 3. Dani Avbreht, iz-
ven konkurence pa: 1. Janez 
Meden, 2. Žiga Švigelj in 3. 
Matija Oblak. V ekipni kon-
kurenci so prva tri mesta za-
sedle ekipe 1. Duseti Šoštanj, 
2. Gornji Grad in 3. OE Slo-
venj Gradec.

ZAPOSLENI SRCE 
PODJETJA UNIFOREST
»Hvaležen sem vsem, ki 

so sodelovali pri pripravi in 
izvedbi letošnjega dogodka: 

Obiskovalci so si lahko ogledali prikaz delovanja 
strojev Uniforest.

sekačem, sodnikom, demon-
stratorjem, predvsem pa za-
poslenim, ki so srce našega 
podjetja in seveda razlog, da 
takšne organizacijsko zah-
tevne projekte sploh lahko 
izpeljemo. Vsem udeležen-

cem tekmovanja želim varno 
in uspešno delo v gozdu ter 
na tekmovališčih in se vese-
lim našega naslednjega sre-
čanja,« je ob zaključku do-
godka povedal direktor pod-
jetja Uniforest Drago Pintar.

Franci Kotnik, foto: arhiv 
podjetja Uniforest

48 tekmovalcev 
je privabilo osmo 
tekmovanje lastnikov 
gozdov, od tega deset ekip 
iz osmih društev.
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Iz občin

OBČINSKI SVET OBČINE REČICA OB SAVINJI

V rebalansu proračuna glavna postavka most 
v Spodnji Rečici

Na 23. redni seji občinskega sveta Ob-
čine Rečica ob Savinji so se svetniki sez-
nanili s poročilom o opravljenem nad-
zoru v Osnovni šoli Rečica ob Savinji, v 
nadaljevanju pa še s polletnim poroči-
lom o realizaciji in z rebalansom prora-
čuna za leto 2022, obravnavali pa so tudi 
predlog proračuna za leto 2023.

NADZOR V OSNOVNI ŠOLI NI 
POKAZAL NEPRAVILNOSTI

Svetniki so se seznanili s poročilom o 
opravljenem nadzoru v Javnem vzgoj-
no izobraževalnem zavodu Mozirje, or-
ganizacijski enoti Osnovna šola Reči-
ca ob Savinji. Nadzor se je nanašal na 
delovanje šolske kuhinje in oddajanje 
telovadnice. Nadzorniki nepravilnosti 
niso ugotovili, podanih pa je bilo nekaj 

priporočil. Na podlagi tega je bilo poda-
no pozitivno mnenje.

V nadaljevanju so svetniki obravna-
vali polletno poročilo o realizaciji le-
tošnjega proračuna in predlog rebalan-
sa za leto 2022. Slednji zajema sredstva 
za gradnjo mostu v Spodnji Rečici kot 
tudi državna sredstva za ta namen. Dru-
gi manjši popravki se nanašajo na pri-
dobljena sredstva na razpisih, na primer 
za projekt Evropski teden mobilnosti, 
nekaj načrtovanih projektov, med njimi 
Pametna mesta in skupnosti, pa je bilo 
s strani države razveljavljenih.  

ZA POKRITJE VSEH IZDATKOV V 
LETU 2023 BO POTREBEN KREDIT
Občinski svet je obravnaval tudi 

predlog proračuna za leto 2023 in ga 

po razpravi predložil v javno obrav-
navo. V postopku javne obravnave je 
bilo na županjo že naslovljenih nekaj 
predlogov, v nadaljevanju so zaseda-
li pristojni odbori in komisije občin-
skega sveta. Predlog proračuna je prip-
ravljen okvirno, na osnovi sedaj zna-
nih podatkov. 

Med glavnimi investicijami izstopa-
ta gradnja novega mostu v Spodnji Re-
čici in financiranje nakupa avtomobil-
ske cisterne za gasilce, predvidena pa so 
tudi sredstva za financiranje komunalne 
infrastrukture v sklopu gradnje cest po 
koncesijski pogodbi. Za pokritje načrto-
vanih izdatkov je za leto 2023 je predvi-
den najem kredita.   

Barbara Rozoničnik

Material, ki ga je nanesel plaz, je že odstranjen. (Foto: RŽ)

SANACIJA PLAZU NA CESTI GORNJI GRAD-KAMNIK

Polovična zapora bo omogočala promet preko Črnivca
Občina Gornji Grad je na republiško 

direkcijo za infrastrukturo (DRSI) na-
slovila prošnjo za čim hitrejšo sanacijo 
plazu pod Črnivcem. Cesta Gornji Grad-
-Kamnik je namreč za številne zaposle-
ne in dijake najkrajša pot do Kamnika 
in Ljubljane. Na omenjeno cesto je ve-
zan avtobusni promet, ki je sedaj okr-
njen, saj avtobusi vozijo le od Črniv-
ca naprej, veliko pa je tudi tovornega 
prometa. Z direkcije so sporočili, da bi 
lahko bil, če bodo vremenske razmere 
to dopuščale, osrednji del plazu sani-
ran do sredine novembra. Po zaključeni 
izgradnji kamnite zložbe bo vzpostav-
ljena polovična zapora, ki bo trajala do 

izgradnje pilotne stene pred in za kam-
nito zložbo. 

IZVAJANJE UKREPOV 
URGENTNE FAZE

Podjetje VOC Celje, ki je koncesionar 
ceste, na kateri se je sprožil plaz, je takoj 
po dogodku uredil zaporo ceste in ozna-
čil obvoz. Že dan za tem so pristopili k 
izvedbi geodetskega posnetka in inže-
nirsko geološkega ogleda stanja plazu. 
Koncesionarju so bila s strani DRSI po-
sredovana navodila za izvedbo ukrepov 
prve, urgentne faze, in sicer takojšnja iz-
gradnja dostopne poti do pete plazu in 
vodotoka ter odstranitev podrtih dreves 
in splazelega materiala iz struge potoka 

in izvedba raziskovalnih jaškov v peti 
plazu za preveritev možnosti izgradnje 
temelja kamnite zložbe (škarpe). Vsa ta 
dela se že izvajajo.

DRENAŽNA REBRA ZA 
ODVAJANJE VODE

Na podlagi raziskovalnega jaška so ugo-
tovili, da je izgradnja kamnite zložbe v po-
rušenem delu ceste možna na način, da 
se v območju pete plazu najprej izvedejo 
štiri drenažna rebra, ki bodo odvajala hri-
binsko vodo izza kamnite zložbe. To fazo 
del izvajalec izvaja sočasno z odstranitvijo 
materiala. Gradnja temelja kamnite zlož-
be oziroma gradnja kamnite zložbe se bo 
lahko začela po izvedeni prostorski in sta-
bilnostni analizi, izdelani na podlagi no-
vega geodetskega posnetka v roku nekaj 
dni. Levo in desno od nje je predvidena iz-
vedba pilotne stene, ki bo izvajana po za-
ključku izvedbe kamnite zložbe. Njen ob-
seg je odvisen od podatkov, ki bodo prido-
bljeni ob gradnji kamnite zložbe. 

KONČNA REŠITEV MORDA ZNANA 
ŽE V TEH DNEH

Za potrebe projektiranja pilotne ste-
ne se geotehnična raziskovalna vrtalna 
dela že izvajajo. Na podlagi rezultatov bo 
verjetno možno že v teh dneh določiti 
končno rešitev. Razmišljajo tudi o raci-
onalizaciji: če bodo geotehnične razme-
re dopuščale, bi se izognili izgradnji vsaj 
enega dela pilotne stene, ki bi jo nado-
mestili s kamnito zložbo.

Štefka Sem
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Iz občin, Ljudje in dogodki

Oktobra
Pred 50 leti

DESETLETNI JUBILEJ 
GOZDNEGA OBRATA LJUBNO 

Od leta 1962 dalje so na območju 
gozdnega obrata Ljubno opravili pre-
cej dela, naj naštejemo samo nekate-
ra. V zasebnih gozdovih so spremenili 
294 ha grmišč v intenzivne gozdne kul-
ture. Pogozdili so 90 ha površin in pri 
tem potrošili 455 tisoč gozdnih sadik. 
Veliko je bilo narejenega pri izboljša-
nju obstoječega stanja gozdnih kami-
onskih cest. V letu 1962 je bilo na ob-
močju gozdnega obrata Ljubno le 12 
km, v letu 1972 že 78 km gozdnih cest.

Pred 40 leti
STROJEV VEČ, KOT SMO 

SLUTILI!
Pomanjkanje goriva za vozila vseh 

vrst je povzročilo veliko težav. Za pri-
javljena motorna vozila so delili bone 
po vseh krajevnih skupnostih. V za-
četku teh postopkov ni bilo težav ni-
ti gneče. Prav očitna pa so izkorišča-
nja pri motornih kolesih. Teh je regi-
striranih okoli 200, seveda so manjše 
izvedbe prijave proste. Tako je doslej 
dvignilo bone 1290 lastnikov takšnih 
motornih koles. Tako je na primer na 
Rečici že do navedenega datuma pri-
javljenih kar 545, v Mozirju 423 in na 
Ljubnem 172 motornih koles vseh iz-
vedb. Seveda nihče niti slutil ni, ko-
liko imamo teh cestnih konjičkov po 
naših domovih. 

Pred 30 leti
TRENUTNO TEŽAVE V 

GORENJE MGA NAZARJE, 
OBETI DOBRI

Kot je povedal generalni direktor 
Jože Kuder, se v letošnjem poslova-
nju podjetja neposredno odražata raz-
pad trga nekdanje Jugoslavije in rece-
sija v ZDA zaradi velikega padca do-
larja. Še vedno poteka tudi finanč-
na sanacija po predlanskih poplavah, 
vse to je povzročilo zmanjšanje letne-
ga plana proizvodnje za tretjino in iz-
gubo, ki bo prisotna tudi ob koncu le-
tošnjega leta. Jože Kuder je poudaril, 
da v Gorenju MGA intenzivno iščejo 
nove trge, pri čemer je na prvem mes-
tu kvaliteta izdelkov. Le-ta je tudi te-
meljni pogoj 20-letnega sodelovanja 
s firmo Bosch Siemens Hausgeraete. 
S firmo že dve leti tečejo razgovori o 
njenem vstopu v lastninsko strukturo 
Gorenje MGA. 

Pripravila Tatiana Angioi

EPIDEMIJA COVIDA-19

Za desetino manj 
okuženih

V Zgornji Savinjski dolini je glede na 
pretekli teden število okuženih z no-
vim koronavirusom malenkost manj-
še. V četrtek, 20. oktobra, je bilo potrje-
nih 224 okužb, teden dni prej 243. V ob-
čini Mozirje jih je bilo 63, na Ljubnem 51, 
v Nazarjah 43, na Rečici ob Savinji 25, v 
Gornjem Gradu 24, Lučah 15 in Solčavi 3.

Štefka Sem

SEJA OBČINSKEGA SVETA OBČINE LJUBNO

Obnove športnega parka na Forštu 
letos še ne bo

Za razbremenitev in nadomestitev v času obnove nogometnega igrišča na 
Forštu, ki kaže slabo travnato podobo, bo zgrajeno pomožno igrišče Gmajna. 

(Foto: arhiv Nogometnega kluba Ljubno)

Svetniki Občine Ljubno so se na zad-
nji seji seznanili z realizacijo občinskega 
proračuna v prvem polletju in v prvem 
branju potrdili drugi rebalans proraču-
na za leto 2022. Določene proračunske 
postavke sta podrobneje obrazložila žu-
pan Franjo Naraločnik in računovodki-
nja Marija Potočnik.

VEČ PRIHODKOV IN ODHODKOV V 
DRUGI POLOVICI LETA

Realizacija proračuna v prvem pol-
letju je bila na prihodkovni strani sko-
raj 42-odstotna, na odhodkovni pa de-
set odstotkov nižja. To ni nič nenavad-
nega, je pojasnil župan, saj v prvem 
polletju prihodki in odhodki niso ni-
koli 50-odstotni. Veliko projektov se 
zaključi v drugi polovici leta, zato so 
odhodki takrat večji, in tudi kar nekaj 

prihodkov je vezanih na drugo polo-
vico leta.

VEČ DENARJA OD DRŽAVE 
IN OBČIN

Z drugim rebalansom letošnjega pro-
računa bi se prihodki povečali za 107 ti-
soč evrov na 4,5 milijona evrov, Pove-
čala so se namreč sredstva, prejeta s 
strani države in občin. S predlaganimi 
spremembami bi se odhodki poveča-
li za enak znesek na 4,6 milijona evrov. 
Na odhodkovni strani je tudi kar nekaj 
sprememb posameznih postavk; neka-
tere se povečajo, nekatere pa se zaradi 
nedokončanja ali prenosa projektov v 
prihodnje leto zmanjšajo. Med drugim 
se za 210 tisoč evrov povečuje postav-
ka za rekonstrukcijo zdravstvene po-
staje na Ljubnem ob Savinji. V drugem 

rebalansu je predviden presežek odhod-
kov nad prihodki v višini 192 evrov, kar s 
stanjem na računu konec lanskega leta 
pomeni uravnotežen proračun.

NOVO NOGOMETNO IGRIŠČE V 
BLIŽINI PAŽETOVEGA MOSTU

Letos še ne bo prišlo do obnove špor-
tnega parka na Forštu, saj v času ure-
janja nogometnega igrišča ekipe ne bi 
imele kje trenirati in igrati tekem. Obči-
na je zato 200 tisoč evrov sredstev, na-
menjenih za ta projekt, prenesla v drug 
projekt, izgradnjo pomožnega nogome-
tnega igrišča Gmajna, v bližini Pažeto-
vega mostu. Tam je občinsko zemljišče, 
kjer bodo uredili igrišče z umetno travo, 
ki bo služilo mlajšim selekcijam za tre-
ninge in tekme.

Štefka Sem
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Iz občin, Organizacije

12. FESTIVAL OVČJE VOLNE BICKA

Promocija avtohtone pasme jezersko-
solčavske ovce in njene volne

Festival ovčje volne Bicka v Solčavi 
sovpada s prigonom ovc s planinske 
paše, namenjen pa je promociji avtoh-
tone pasme jezersko-solčavske ovce in 
izdelkov iz njene volne. Dogodek je bil 
predviden že konec septembra, a so ga 
zaradi slabega vremena prestavili na ne-
deljo, 9. oktobra. 

RAZNOVRSTNI VOLNENI IZDELKI 
IN SOLČAVSKA KUHNA

Dogajanje se je pričelo s prigonom ovc 
s planinske paše na Rožnem vrhu v Ro-
banovem kotu, kjer je sledil odbir ovc za 
nadaljnjo rejo in striženje. Glavnina do-
gajanja je sledila v nedeljo. Pričelo se je 
s sveto mašo v župnijski cerkvi Mari-
je Snežne, sledil je voden ogled cerkve. 
Medtem so na prireditveni prostor v 
Solčavi rejci prignali plemenske jag-
njice, namenjene prodaji, hkrati so se 
polnile stojnice z volnenimi in drugimi 

izdelki domače obrti ter vabile k ogledu 
in nakupu. Aktiv kmečkih žena je pos-
krbel, da je iz Solčavske kuhne zadiša-
lo po ovčetini in ostalih domačih dob-
rotah, dogajanje pa so pospremile de-
lavnice polstenja. 
PRILAGOJENA ZA PAŠO NA STRMIH 

GORSKIH PAŠNIKIH
Jezersko-solčavska ovca je avtohto-

na pasma Kamniško-Savinjskih Alp, ki 
je nastala s križanjem domače majhne 
bele ovce z bergamaško in padovansko 
ovco. Na Solčavskem tej posebni pasmi 
ovce vsako leto posvetijo vrsto zanimi-
vih dogodkov pod skupnim imenom Fe-
stival Bicka. Festival je tokrat spremljala 
glasbene skupina Kranjci z etno-zabav-
nim programom, za povezovanje pro-
grama pa je poskrbel moderator Nejc 
Slapnik. 

Barbara Rozoničnik

NAPADI NA DROBNICO V SOLČAVI

V Podolševi čredo ovc napadel volk, pred tem 
tudi medved

Konec septembra je čredo ovc na 
Solčavskem napadel volk. 

(Foto: arhiv rejcev)

Poleti smo poročali o napadu volka 
na drobnico na območju Raduhe v ob-
čini Luče, konec septembra pa se je na-
pad zveri zgodil tudi v Podolševi v ob-
čini Solčava. Rejci so opazili, da se ovce 
ne zadržujejo na običajnem območju in 
hitro sklepali, da so bile napadene in so 
se razbežale. Po značilnih sledovih na 
poginulih in poškodovanih ovcah skle-
pajo, da je šlo za napad volka, lahko pa 
so bile napadene tudi s strani medve-
da. Od spomladi, ko so odšle v planino, 
v čredi na pobočju Olševe manjka 18 od-
raslih ovc in jagnjet. 

NAPAD V BLIŽINI DOMAČEGA 
TRAVNIKA

Na gorskih pašnikih in v gozdovih na 
pobočju Olševe so med kmetijama Po-
točnik in Rogar 25. septembra našli tri 
mrtve odrasle živali in eno jagnje. Naj-
bližja ovca je bila le 40 metrov oddalje-
na od domačih travnikov, raztrgane dele 
ovc pa so našli tudi na avstrijski strani 
meje. Poleg poginulih živali jih je še ne-
kaj s hudimi ranami. Lastniki ocenju-
jejo, da jih je že prej, morda poleti, na-
padel medved, saj so pri striženju opa-
zili brazgotine medvedovih krempljev.

OSIROMAŠENA ČREDA IN IZGUBA 
GENSKEGA MATERIALA

Napad zveri se odraža v osiromaše-
nju črede in posledično materialni ško-
di, dolgoročno pa je škoda večplastna, 
saj se izgublja dragocen genski materi-
al. Gre namreč za avtohtono pasmo je-
zersko-solčavske ovce s priznanimi in 
iskanimi pasemskimi lastnostmi. V da-
nih razmerah je pričakovati opuščanje 
tradicionalnega pašništva, kar bi lahko 
imelo za posledico zaraščanje površin 
in spreminjanje krajine. 

NAPAD ZVERI V ČASU PRIPRAV 
NA FESTIVAL BICKA

V Solčavi, kjer že vrsto let jeseni obi-
skovalce privablja Festival Bicka, name-
njen širjenju prepoznavnosti avtohtone 
pasme ovce, je ravno v času priprav od-
jeknila vest o napadu zveri. Rejci ovce 
v tem času priženejo z gorskih pašni-
kov nazaj v dolino, sledi striženje in 
predelava volne v številne uporabne 

in dekorativne izdelke. Na Solčavskem, 
kjer je ovčereja tudi pomemben segment 
turizma, so po zaslugi solčavskih filcark, 
ki se povezujejo pod imenom Bicka, raz-
vili izjemno uspešno zgodbo predelave 
volne v polstene izdelke.

ZA OHRANITEV TRADICIONALNEGA 
PLANINSKEGA PAŠNIŠTVA

V razvojni strategiji Občine Solčava 
do leta 2030 je reja drobnice opredelje-
na kot ena od pomembnih dejavnosti. 
Kljub dolgotrajnim postopkom in ne-
razumevanju odločevalcev je primar-
ni interes rejcev in lokalne skupnos-
ti, da se ohrani tradicionalno planin-
sko pašništvo. Na priporočila Ministr-
stva za okolje in prostor rejci odgovarja-
jo, da planinskih pašnikov ni moč ogra-
diti zaradi konfiguracije terena in narav-
ne krajine, kjer morajo imeti prost pre-
hod tudi divje živali. Lastniki v primeru 
napada zveri škodo prijavijo, gre pa pri 
tem za zapleten in dolgotrajen postopek.

DOVOLJENJE ZA ODVZEM 
ENEGA VOLKA

Tudi v Solčavi so v zadnjem obdob-
ju intenzivirali prizadevanja za odvzem 
zveri iz narave. Vlogo na pristojno mi-
nistrstvo za odvzem volka je že podala 
Občina Luče. Območje odvzema so raz-
širili na sosednja območja, pred nedav-
nim pa so lovske družine Solčava, Luče 
in Ljubno ob Savinji ter lovišče s poseb-
nim namenom Kozorog prejeli dovolje-
nje za odvzem enega osebka.

Barbara Rozoničnik

18 odraslih ovc in jagnjet
manjka v čredi na pobočju 
Olševe od spomladi, ko so 
odšle v planino.
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MODNA REVIJA VOLNENA KULTURA NA FESTIVALU OVČJE VOLNE BICKA 

Čudoviti svet volne v kombinaciji z drugimi 
naravnimi materiali

Modna revija v okviru 12. Festivala ovčje volne Bicka je postregla z bogato 
paleto polstenih in volnenih oblačil v kombinaciji z drugimi 

naravnimi materiali.

Članice Društva solčavskih filcark Bicka so v 17 letih delovanja naredile 
pomemben premik pri promociji avtohtone jezersko-solčavske ovce 

in njene volne.

Osrednji dogodek Festivala ovčje vol-
ne Bicka v Solčavi je bila tudi tokrat mo-
dna revija polstenih in volnenih oblačil, 
obutve ter modnih dodatkov. Pod naslo-
vom Volnena kultura so članice Društva 
solčavskih filcark Bicka v sodelovanju s 
priznanimi ustvarjalkami in kreatorka-
mi predstavile bogato paleto volnenih 
oblačil, ki so jim spretno dodale druge 
naravne materiale.

ČUDOVITI SVET 
OVČJE VOLNE 

Po modni pisti so se sprehodili ma-
neken in manekenke v ročno polste-
nih in volnenih oblačilih izpod spret-
nih rok predstavnic društva solčavskih 

filcark. 12. modno revijo so pripravi-
le skupaj s Centrom Rinka, k sodelo-
vanju pa povabile še druge ustvarjal-
ke, ki vidijo v volni priložnost obliko-
vanja in ustvarjanja za današnji čas. 
Volna je čudovit material in inspiraci-
ja za mnoge rokodelce, članice društva 
Bicka pa lahko vsakega v volno oble-
čejo od glave do pet, saj je njihov na-
bor izdelkov res širok: izdelujejo kape, 

klobuke, obleke, puloverje, krila, hla-
če, torbe, nahrbtnike pa tudi čevlje in 
modne dodatke. 

SODELOVANJE S PRIZNANIMI 
KREATORJI

V prvem delu modne revije so bili 
predstavljeni izdelki iz domače ovčje 
volne avtohtone jezersko-solčavske pa-
sme, v drugem pa kreacije polstenih iz-
delkov iz merino volne in pletiva dru-
gih vrst. Modno revijo so popestrili iz-
delki iz organskega bombaža, sicer pa 

članice društva Bicka prisegajo na traj-
nostno in odgovorno delovanje do oko-
lja ter ponovno uporabo. Vsako leto se 
trudijo vnesti v svoje delo in modno re-
vijo kaj novega. Zavedajo se, kako po-
membna je tehnika polstenja in kakovo-
stno polsteno blago, prav tako pomem-
ben pa je dizajn, ki oblačilo naredi pri-
vlačno in uporabno. Tokrat se jim je na 
reviji pridružila modna oblikovalka iz 
Nazarij Kaja Repenšek z dvema mode-
loma iz domače volne. 

ZA ŽENSKE BABA, 
ZA MOŠKE DEDEC

Letos mineva 17 let od začetkov druže-
nja solčavskih filcark in skupnih priza-
devanj z lokalno skupnostjo za promoci-
jo jezersko-solčavske ovce in njene vol-
ne. Ob 15. obletnici organiziranega delo-
vanja so ponudile nov izdelek, pleteno 
jopico iz domače volne. V sodelovanju 
s priznano kreatorko Jeleno Pirkmajer 
je nastala Bickina jopca Planinka. Ženski 
model so poimenovale Baba, moškega 
pa Dedec. Gre za športno elegantno ob-
lačilo, ki ga odlikujejo toplina, lahkot-
nost in preprostost, z njim pa želijo po-
vezati domačine in obiskovalce, starej-
še in mlajše ter tiste, ki v planinah živi-
jo, in tiste, ki jih le od daleč s hrepene-
njem opazujejo. Svojstven pečat je do-
godku dodala glasbena skupina Kranjci 
z etno zabavnim programom, za spre-
mno besedo pa je poskrbel moderator 
Nejc Slapnik. 

Tekst in foto: Barbara Rozoničnik

17 let 
mineva letos od začetkov druženja 
solčavskih filcark in njihovih 
prizadevanj skupaj z lokalno 
skupnostjo za promocijo jezersko-
solčavske ovce in njene volne.
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV GORNJI GRAD

Poletno-jesenske aktivnosti zaključili z izletom na Kras

Jama Vilenica je s svojimi lepotami prevzela izletnike iz Gornje Grada. 
(Foto: arhiv društva)

Gornjegrajski upokojenci počasi 
zaključujejo s planiranimi aktivnostmi 
za leto 2022. Po tem, ko so junija obe-
ležili 70-letnico delovanja društva, so 
julija organizirali piknik na športnem 
igrišču. Zaživela je tudi šahovska de-
javnost, balinarji trenirajo celo leto in 
se tudi udeležujejo društvenih srečanj.

SPUST V PODZEMNI SVET
Septembra so se upokojenci podali na 

jesenski izlet. Pot jih je vodila na Kras. 
Ogledali so si kobilarno v Lipici in se 
nato spustili v podzemni svet, v jamo 
Vilenica. To je najstarejša turistično obi-
skana jama pri nas. Za oglede je priprav-
ljene nekaj manj kot pol kilometra jame. 

TUDI TOKRAT VZDUŠJE 
PRIJETNO IN DRUŽABNO

Po postanku za kosilo v kraju Lokev so 
obiskali trgovino tamkajšnje pršutarne. 
Na povratku proti domu so si ogledali 
še naravno znamenitost Rakov Škocjan, 
prijeten dan pa so zaključili s postan-
kom na koti 902 – Črnivcu. Kot vedno na 
izletih društva, je bilo tudi tokrat vzduš-
je prijetno in družabno. 

Štefka Sem

ZVEZA DRUŠTEV UPOKOJENCEV 
SLOVENIJE

Prvi del 
uskladitve 

pokojnin še letos
Minister za delo, družino, socialne za-

deve in enake možnosti Luka Mesec se 
je skupaj z državnima sekretarjema Ta-
njo Skornšek-Ples in Lukom Omladi-
čem sestal z vodstvom Zveze društev 
upokojencev Slovenije (ZDUS), ki ga je 
vodil predsednik Janez Sušnik.

Minister je upokojencem zatrdil, da 
se na ministrstvu zavedajo vala pod-
ražitev, ki je posledica inflacije, še po-
sebej pa se zavedajo stisk upokojencev, 
zlasti tistih, ki prejemajo najnižje po-
kojnine, zato bodo storili vse, da bo prvi 
del uskladitve pokojnin realiziran še v 
tem letu, drugi del pa v letu 2023. Pred-
log, ki ga bo obravnavala vlada, pred-
videva 4,5-odstotni dvig pokojnin še v 
letu 2022. 

Franci Kotnik

MEŠANI PEVSKI ZBOR DRUŠTVA UPOKOJENCEV IN INVALIDOV MOZIRJE

Po dolgem času zopet zapeli za 
poslušalce

Pevci in pevke so oblekli pražnja oblačila in zapeli v farni cerkvi sv. Jurija v 
Mozirju. (Foto: arhiv zbora)

obogatitve uživali v obredu. Po maši so 
se pevci s kora sprehodili do oltarja in 
tam postavili za nadaljevanje progra-
ma. V tem času je skozi cerkveni pros-
tor zadonela Ave Marija v izvedbi Bar-
bare Železnik. 
PESMI, IZBRANE ZA TO PRILOŽNOST

Pevke in pevci so v kratkem koncertu 
predstavili niz pesmi, ki so jih izbrali za 
to priložnost. Med pesmimi je svojo igro 
z besedami, ki mu tečejo kot po maslu, 
predstavil član zbora Franc Jurkovnik. 
Z ambona je prebiral pesmi, ki so na-
stale v trenutkih domišljije in navdiha. 

Benjamin Kanjir

Zbor, ki ga sestavljajo člani mozirske-
ga društva upokojencev in člani zgornje-
savinjskega društva invalidov, že vrsto 
let vodi Matjaž Železnik. Zaradi epide-
mije so se pevci in pevke zadnji dve leti 
bolj malo sestajali in se posledično niso 
predstavljali občinstvu. Po dolgem času 
so v soboto, 8. oktobra, spet oblekli pra-
žnja oblačila in zapeli v farni cerkvi sv. 
Jurija v Mozirju. 

Zbor je z ubranim petjem najprej 
spremljal sveto mašo, ki jo je daroval 
župnik Luka Mihevc. Pevovodja je se-
del za orgle in poskrbel za spremljavo 
vokalov. Udeleženci so spričo glasbene 
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Zgodovina in narodopisje

Franc Mišič o plavljenju hlodov 
po zgornji Savinji (1)

Za zgornjesavinjsko splavarstvo 
je pomenila druga svetovna vojna 
prelomnico, po kateri si nekdanji 
uveljavljeni transport lesa iz naših krajev 
v predele ob Savinji, Savi in Donavi 
ni več opomogel. Nadomestili so ga 
drugi načini prevoza, in sicer z vozovi, 
tovornjaki in železnico, kar vse je bilo 
prej zaradi slabih cest ali nerazvito ali 
pa predrago, saj tovornjakov sploh ni 
bilo, prva železniška postaja pa je bila 
šele v Šmartnem ob Paki (»na Paki«). 
Če smo preveč zaverovani v splavarstvo, 
ki je v naših krajih pomenilo transport 
rezanega in tesanega lesa po vodi, ne 
opazimo plavljenja, torej opravila, s 
katerim so naši predniki po Savinji 
spravljali hlodovino do nižje ležečih žag. 
Zato je dobro ob splavarstvu (flosarstvu) 
spoznati to naporno dejavnost, brez 
katere se splavarstvo ne bi moglo razviti 
in odvijati tako, kot se je.

Pred drugo svetovno vojno je 
zgodovinar in etnograf Franc Mišič 
(1881–1969) objavil knjigo V porečju 
bistre Savinje (1933) z obilico trdnih 
podatkov o naših krajih. Sestavil je 
tudi razpravi o ledinskih in hišnih 
imenih okoli Solčave, ki smo si jo na 
teh straneh že ogledali, in o ledinskih 
in hišnih imenih okoli Luč. Leta 1939 pa 
je v časopisih Slovenec v Ljubljani in 
Nova doba v Celju objavil daljši spis o 
spomladanskem plavljenju hlodovine 
po zgornjem toku Savinje, in sicer v dveh 
različicah, ki se ločita v podrobnostih, 
tudi v naslovih. Z dvema objavama je 
spis prišel pred oči širšega kroga bralcev, 
kar je bilo v takratnem času, ko je bila 
želja po branju velika, časopisov in 
revij pa ne prav dosti, pametna praksa 
pišočih in uredništev.

Skratka: tule je ponatis Mišičevega 
spisa Pomladanska plav na gornji Savinji 
(v celjski Novi dobi 21. aprila 1939) ali 
Pomladanska plav v Gornji Savinji (v 
ljubljanskem Slovencu 28. maja 1939). – 
V oglatih oklepajih so dodane opombe 
urednika tele strani.

Za prebivalce ob zgornji Savinji 
pomeni plav [= plavljenje, spuščanje 
lesa], zlasti spomladanska, pa tudi 
jesenska, že od starih časov sem velik 
dogodek, težko pričakovan zaslužek 
in doživljaj v teku štirih letnih časov. 

Izkušeni, zarjaveli drvarji, ki so mesece 
in mesece drvarili v visoko ležečih 
gozdovih na Raduhi, na Rogaču 
[= Rogatcu], pod Olševo, pod Ojstrico, 
na Konjskem vrhu, prihajajo s svojega 
sončnega delovišča globoko dol k plavni 
cesti drveče Savinje, takoj ko zaradi 
tajanja snega njene vode primerno 
narastejo za plav: čudne, v dolini, 
v gostilnah v Solčavi, v Lučah in na 
Ljubnem sicer dobro poznane postave, 
opremljene s trdnimi cepini in dolgimi 
plavnimi drogi, z derezami, nahrbtniki 
in starimi kožuhi. Njim se pridružujejo 
mladeniči in možje iz vasi in raztresenih 
zaselkov ob zgornji Savinji, včasih tudi 
že osiveli starčki, kak šepavi čevljarček 
ali kak suh, sključen krojaček, ki vsi 
skupno z onimi drvarji dajejo vsako leto 
že znano, stalno plavno moštvo, prave, 
priznane plavce za spomladansko ali 
jesensko plav v zgornji Savinji. 

Pestre, živahne skupine starih in 
mladih ljudi, suhih, slokih, borno 
oblečenih, v dolgih hlačah, obuti z 
»rančehi« (»mestvami«) [= gojzarji], 
na katerih žvenketajo stari krampeži 
[= dereze], proti dežju in morebitnemu 
snežnemu metežu zavarovanih z 
ovčjimi ali kozjimi kožami, ki jim bele, 
črne ali umazane pokrivajo hrbet in 
pleča, da izgledajo od zadaj kakor na 
zadnjih nogah stopajoči medvedje, z 
zakrpanimi nahrbtniki in bisagami, 
v katerih nosijo s sabo na težko delo 
pičlo hrano za ves dan, kos kruha, 
košček slanine ali dvoje trdo kuhanih 
jajc. Tako težko, tako težavno, naporno, 
moreče in nevarno je njihovo delo, delo 
zgornjesavinjskih plavcev pri plavi, da 
jim morajo dajati trikrat dnevno merico 
zdravega bizeljskega vina, če naj od 
jutra do večera zdržijo, ne da bi temu 
ali onemu izmed njih odpovedali živci 
in mišice.

Pozimi so spravili na saneh, po 
naravnih drčah, po suhih in vodnih 
plovnicah s strmih, visokih posekališč 
štiri metre dolge, debele hlode ali 
»platanice« [pri Mišiču: »platenice«] 
neposredno k strugi Savinje, na 
mesta, kjer je pred začetkom plavni les 
nakopičen v velikanske sklade, čakajoč 
na ugodno plavno vodo. Vsaka platanica 
je zaznamovana s posebnim od lastnika 
določenim in pri sreskem načelstvu v 
Gornjem Gradu uradno zapisanim 
znakom, da se v primeru pomešanja 
plovnega lesa različnih lastnikov pri 
plavi in v plavni vodi lahko takoj določi 
pripadnost vsake posamezne platanice. 
Večina platanic ima vsekano črko H, 
ki pomeni po stari navadi Herrschaft 

(graščino) Gornji Grad, katere lastnica 
je ljubljanska škofija s svojim v dobo 
njene ustanovitve leta 1463 segajočim 
veleposestvom. Glavna žaga te gozdne 
zemljiške gospoščine, žaga v Nazarjah 
pri gradu Vrbovcu, do katere bodo plavili 
desettisoč in desettisoč platanic, je do 
30 kilometrov oddaljena od onih mest 
ob zgornji Savinji in v njenem povirju, 
kjer bodo začeli metati in spuščati 
hlode v deročo Savinjo. V tistih časih, 

ko je segala cesta sprva samo do trga 
Ljubno, potem do Luč, od leta 1894 
tudi do Solčave, je bila plav na zgornji 
Savinji edina možnost spravljanja lesa 
iz obvodja zgornje Savinje, tako polnega 
samih jarkov in jarug [= globeli], sotesk 
in tesnic, dol do žag med Ljubnim in 
Mozirjem. Zdaj, ko vodi avtomobilska 
cesta v sredino Logarske doline in že v 
bližino prvega izvirka Savinje, je plav še 
vedno daleč cenejša, kakor je vožnja s 
tovornimi vozovi in avtomobili.

Nič izumetničena, ampak naravna 
in divja, romantična in groteskna, kakor 
je struga in obrežje zgornje Savinje in 
kakor je razposajena gorska reka sama, 
je tudi plav po njej. Kadar Savinja ob 
toplih spomladanskih dneh naraste od 
silnih snežnic, drvi s silnim bobnenjem 
skozi ozke skalnate tesnice in se podi 
v šumnih brzicah čez izprane čeri in 
pečine. Ne le kamenje, čeri in pečine, 
celi velikanski skalnati balvani ležijo v 
strugi Savinje, štrlijo iz vode in zapirajo 
pot prosto plavajočim hlodom. 

Po Savinji plavijo les (iz knjige Antona 
Melika Slovenski alpski 

svet iz leta 1954).



Tematska priloga

Savinjske novice št. 43, 28. oktober 202214

35 LET AVTOHIŠE ČEPIN

Zaupanje strank gradijo s kakovostjo storitev, 
inovativnimi rešitvami in osebnim pristopom

V Avtohiši Čepin, ki se naha-
ja na Celjski cesti 49 v Vojni-
ku, zastopajo svetovno prizna-
ne blagovne znamke motornih 
vozil Honda, Mercedes Benz, 
Ford in Škoda, ki s tehnološko 
dovršenostjo in bogato paleto 
izdelkov strankam omogočajo 
učinkovito doseganje njihovih 
ciljev. Ob letošnji 35-letnici de-
lovanja Avtohiše Čepin smo se 
pogovarjali z direktorjem Jan-
kom Čepinom.

vlogo kot danes električna kolesa, pogoj 
za to pa je urejena infrastruktura. In prav 
infrastruktura bo tista, od katere bo od-
visen časovni okvir tega prehoda, in zna 
trajati kar nekaj časa, morda kaki dve ge-
neraciji, da se bodo zadeve stabilizirale. 
Čez noč se kaj veliko ne bo spremenilo, 
in to velja tudi za dobave vozil. Predvi-
devam, da bo glede na situacijo to traja-

lo še kakšno leto ali dve. Pri odločitvah 
glede nakupa vozil ima sedaj vse večjo 
vlogo tudi inflacija, cene rastejo, poleg 
tega pa se draži financiranje zaradi viš-
jih obrestnih mer.

• Koliko se pri vas pri prodaji že 
čuti prehod na električna vozila? Dr-
žava v različnih oblikah stimulira dr-
žavljane, da kupujejo ekološko pri-
jaznejša vozila.

Pri vseh blagovnih znamkah, ki jih 
imamo pod okriljem naše avtohiše, pri-
hajajo električni modeli, sploh Škoda 
je napovedala veliko novih električnih 
avtomobilov, Ford tudi, pa tudi Merce-
des v razredu prestižnih vozil, Honda pa 
bolj stavi na hibridne pogone. Nekatere 
tovarne so že napovedale letnice, kdaj 
bodo prenehali izdelovati avtomobile z 
motorji z notranjim izgorevanjem, ven-
dar mislim, da se bodo ti roki podaljšali, 
ker zaradi prej omenjenih razlogov pre-
hod ne bo mogoč v tako kratkem času. 
Vse prihaja z zamikom. Škoda ima tre-
nutno v ponudbi model enyaq, vrhunski 
električni avto, vendar zaradi cene okrog 

50 tisočakov ni dostopen nižjemu razre-
du kupcev. Prav danes smo v salon pos-
tavili novi mustang mach-e, to je pov-
sem električni avto znamke Ford, ki pa 
je prav tako višjega cenovnega razreda. 
Ko bodo na voljo električni avtomobi-
li v cenovnem razredu 20 do 30 tisoča-
kov, verjamem, da bo elektrifikacija šla 
hitreje naprej. 

• Komu bi v tem trenutku pripo-
ročili nakup električnega avtomo-
bila?

Glede na sedanje karakteristike vozil 
in stanje na področju infrastrukture oce-
njujem, da je optimalna izbira električ-
nega avtomobila, če gre za drugo vozilo 
pri hiši. Idealno glede prihrankov je, da 
ima družina lastno sončno elektrarno. 
V praksi opažam, da so kupci električ-
nih vozil bolj preračunljivi, bolj umirje-
ni, bolj ekološko osveščeni. Resnica pa 
je, da v Sloveniji trenutno ne dosegamo 
niti odstotka prodaje z električnimi vo-
zili. Norveška, na primer, je že na tride-
setih odstotkih.

• Prodaja vozila je šele prvi korak 
v odnosu s stranko, sledijo periodič-
ni servisi, prodaja dodatne opreme in 
rezervnih delov … Kako imate urejen 
ta del poslovanja, saj si verjetno pri-
zadevate vzpostaviti dolgoročno raz-
merje s stranko?

Če se za trenutek vrnem k proda-
ji, naj povem, da smo včasih proda-
li tri četrtine novih vozil in četrtino 

Janko Čepin: »Prihodnost mobilnosti vidim tako, da se bo vsak zase, glede 
na svoje želje in potrebe, odločil, kaj je zanj in njegov stil življenja najbolj 

primerno.« (Foto: Franci Kotnik)

• 35 let je za vsako podjetje le-
pa doba in v tem času se je na podro-
čju vašega delovanja zagotovo veliko 
zgodilo. Trenutna situacija na podro-
čju proizvodnje in prodaje motornih 
vozil je specifična, vozil namreč pri-
manjkuje, dobavni roki so dolgi, cene 
rastejo, zato bo zanimivo slišati, kak-
šen je vaš pogled na aktualno stanje v 
avtomobilski panogi?

Glede na to, da smo že 35 let v tej pa-
nogi, lahko rečem, da situacija še niko-
li ni bila tako nepredvidljiva, kot je da-
nes. Težave pri dobavi vozil so posledi-
ca težav pri oskrbi avtomobilskih tovarn 
z elektronskimi komponentami, pojav-
ljajo se tudi težave v logistiki, in človek 
dobi včasih občutek, kot da tovarne ne 
zmorejo več obvladovati proizvodnje. 
Dodatne težave povzročajo okoliščine, 
ki so nastale zaradi vojne v Ukrajini, je 
pa tudi res, da nekatere tovarne selek-
cionirajo posamezne trge.

• Kako pričakujete, da se bodo za-
deve razvijale v prihodnje in kje je po 
vašem mnenju izhod iz sedanje situ-
acije?

Ob vseh naštetih razlogih za sedanjo 
situacijo velja omeniti še nekaj, in to je, 
da se mobilnost spreminja. Vse več je iz-
posoje avtomobilov, tudi po modelu so-
uporabe vozil, prihajajo električna vozi-
la in vozila na vodik, vse več je vozil na 
hibridni pogon … Prihodnost mobilno-
sti vidim tako, da se bo vsak zase, glede 
na svoje želje in potrebe, odločil, kaj je 
zanj in njegov stil življenja najbolj pri-
merno. Za nekoga bo to električni avto, 
za nekoga bo to avto s klasičnim po-
gonskim agregatom. Nekdo bo imel avto 
v lasti, nekomu bo bolj ustrezal najem. 
Verjamem, da bodo imela v prihodnosti 
na področju mobilnosti bistveno večjo 
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rabljenih. V že opisanih razmerah 
smo se morali bolj fokusirati na na-
bavo vozil z evropskega trga in ima-
mo sedaj razmerje v prodaji polovica 
novih in polovica rabljenih vozil. Vo-
zila so vedno boljša, imajo daljšo ži-
vljenjsko dobo, zato ni nujno, da ku-
piš povsem nov avto, če pa lahko ku-
piš tri leta starega in ga brez proble-
mov voziš še pet ali šest let. Pri tem 
priporočam vsem kupcem, da preve-
rijo zgodovino vozila in da avto kupi-
jo pri trgovcu, ki je zaupanja vreden, 
da lažje uveljavljajo morebitno garan-
cijo. Vsakemu dobremu prodajalcu je 
v interesu, da je stranka zadovoljna. 

Seveda rabljena vozila potrebujejo več 
vzdrževanja in mi imamo na tem po-
dročju celostno rešitev. Smo pooblašče-
ni prodajalec in serviser za štiri znam-
ke avtomobilov in motorna kolesa Hon-
da in nudimo celovito paleto storitev, 
od mehaničnih do kleparskih in ličar-
skih, nudimo nadomestna vozila, skrat-
ka stranko po nakupu lahko spremlja-
mo ves čas lastništva vozila. Vezano na 
to razmerje se včasih pošalim in rečem, 
da ko enkrat izberemo frizerja, ga pra-
viloma potem ne menjamo prav hit-
ro in mu ostanemo zvesti tudi če nam 
kdaj kakšen las odstriže malce druga-
če, kot smo si zamislili. Še bolj kot pri 
prodaji je namreč pomembno zaupa-
nje pri servisu. 

• Financiranje nakupa vozila je 
marsikdaj odločilnega pomena za 
kupca, pri čemer zna biti enostavnost 
postopka pomembnejša od kakšne 
desetinke odstotka obresti. 

Sodelujemo z vsemi bankami in lizin-
škimi hišami. Večin strank, ki nima do-
volj lastnih sredstev, se odloči za lizing. 
Ta oblika je najbolj utečena in se stranki 
tudi najbolj splača. Postopek ureditve je 
enostaven. Minulih šest let je bil denar 
poceni, zdaj pa euribor raste, kar pome-
ni, da se financiranje draži. Priporočljivo 
je, da imaš pri nakupu avtomobila 30 do 
50 odstotkov lastnih sredstev, za preos-
tanek pa vzameš financiranje. Štiri pe-
tine strank se pri tem odloči za lizing.

• Če se zdaj ozrete nazaj na vseh 
35 let poslovanja v preteklosti, katere 
ključne mejnike v razvoju bi izpostavili?

Začel sem leta 1987 kot samostojni 
podjetnik v domači garaži s kleparskimi 
in ličarskimi popravili. Leta 2000 smo 
prerasli iz kleparsko-ličarske delavnice v 
avto hišo, ki ponuja širši nabor storitev. 

Z novim objektom, ki smo ga zgradi-
li na Arclinu pri Vojniku, smo postavi-
li poslovanje na bistveno višji nivo. Do-
bili smo zastopstvo za Hondo, začeli z 
mehaničnimi storitvami in postali trgo-
vec ter serviser, zato lahko to smatramo 
kot pomemben mejnik v našem razvoju. 

Po letih rasti je prišlo leto 2008 in za-
četek globalne ekonomske krize. Leta, 

ki so sledila, so bila težka. V tistem času 
sem na Švedskem, kamor sva se odpra-
vila s sinom na hokejsko tekmo, spoznal 
skandinavski model z več blagovnimi 
znamkami na enem mestu. Videl sem, 
da imajo v eni veliki hali ločene prodaj-
ne salone za štiri ali pet znamk, v isti 
stavbi zadaj pa so bili ločeni servisi za 
vsa ta vozila. To se mi je zdelo zelo za-
nimivo in sem kasneje ta koncept vpe-
ljal v naše poslovanje. V tistem času so 
nekateri zastopniki pri nas izgubili za-
stopstva, med njimi tudi Avtocelje, in je 
bilo malce lažje dobiti zastopstvo za do-
ločene blagovne znamke. 

Leta 2012 smo odprli nov objekt, v ka-
terem smo ta model realizirali. To je bil, 
lahko rečem, tretji mejnik v razvoju. Kaj 
bo četrti, še ne vem. Počakati je treba, 
da se trg umiri. Ne želimo hiteti, smo 
pa pripravljeni na ta četrti korak, ki ne 
bo širitev ampak optimizacija. Zgradi-
li smo štiri sončne elektrarne, da zago-
tavljamo lastno elektriko, imamo svo-
je polnilnice, prilagajamo se na novo 
mobilnost, v najemu imamo več avto-
mobilov, skratka želimo se kar najbolj 
približati potrebam današnjega kupca, 
hkrati pa želimo doseči čim višjo učin-
kovitost in ekonomičnost poslovanja. 
Vabim vse, da nas obiščejo in preveri-
jo našo ponudbo ter se prepričajo o ka-
kovosti naših storitev.

PR



Tematska priloga, Za razvedrilo

Savinjske novice št. 43, 28. oktober 202216



Savinjske novice št. 43, 28. oktober 2022 17

Intervju

STEF VELDHUIS, UDELEŽENEC PROJEKTA ZELENA REZIDENCA V GORNJEM GRADU

Namen sodobne umetnosti je, da v 
ljudeh spodbuja radovednost

Nizozemec Stef Veldhuis je poleti ne-
kaj manj kot mesec dni preživel v Gor-
njem Gradu in okolici, kjer se je mudil 
kot udeleženec v projektu Zelena rezi-
denca. Mladi umetnik, ki je obiskal že 
več podobnih umetniških rezidenc po 
svetu, se je za gornjegrajsko odločil, ker 
je pred časom že bil v Sloveniji in se mu 
zdi čudovita dežela, poleg tega pa je vse-
binsko sovpadala s tematikami oziroma 
materiali, s katerimi sicer ustvarja. Na 
razpis za gornjegrajsko rezidenco se je 
prijavilo kar 120 umetnikov s celega sva-
ta, Stef pa je bil izbran kot eden izmed 
štirih, ki so to izkušnjo lahko doživeli.  

• Zakaj ste se prijavili na gornje-
grajsko umetniško rezidenco? Kaj vas 
je pritegnilo, da ste v svetovni bazi 
podobnih priložnosti izbrali ravno to?

Lepo je, da imamo umetniki prilož-
nost, da obiščemo druge kraje in se v 
povsem novem okolju posvetimo pro-
jektu. To ti da povsem nove perspekti-
ve in priložnost za raziskovanje. V svo-
ji dosedanji praksi sem že precej de-
lal z lokalnimi kamninami in čebeljim 
voskom, zato je razpis za gornjegrajsko 
rezidenco, ki sem ga našel na portalu 
oziroma v svetovni bazi mednarodnih 
izmenjav umetnikov TransArtists, ustre-
zal mojim dosedanjim izkušnjam in že-
lji po nadaljnjem raziskovanju v pov-
sem drugačnem okolju. Slovenijo sem 
pred tem že obiskal s starši in mi je zelo 
všeč. V mojem delu je vedno neka pove-
zava z okoljem in če želiš biti v narav-
nem okolju, je to najboljši možni kraj. 
Na google zemljevidih sem videl, da je 
Gornji Grad povsem obdan z zelenim in 
to je tako drugače kot na Nizozemskem. 
Zato sem si rekel - ja, tu bi želel delati.  

• Kako se je vaše raziskovanje in 
delo na projektu pokazalo v praksi? 
Je potekajo tako kot ste si zamislili ob 
prijavi, je bilo tako kot ste pričakovali? 

Moja prvotna ideja je bila povezana 
z asociacijo na dve strukturi v Gornjem 
Gradu, ki imata obrambni, torej vojaški 
izvor, to sta stražna stolpa. Pred priho-
dom sem si predstavljal, da imata do-
minantno vlogo v kraju, ko pa sem pri-
šel sem, sem ugotovil, da je to mesto 
pravzaprav mesto kulture. Zato sem že-
lel povsem spremeniti svojo usmeritev 
za projekt. Najprej sem najel električno 
kolo in šel naokoli. Želel sem raziska-
ti in spoznati ta prostor. Kaj se dogaja 
v mestu, kaj v sosednjih gorah? Odkril 
sem številne lokalne zanimivosti. S se-
boj sem imel napravo, ki sprejema na-
ravne radijske signale. Na Nizozemskem 
to ne bi delovalo, ker je preveč urbanizi-
rana, preveč je človeških vplivov, kot so 
električni signali, wi-fi, telefoni … 

• Kaj pa ste raziskovali z omenje-
nim sprejemnikom in kako je to pos-
talo del razstave, ki ste jo predstavi-
li na koncu? 

Nekega jutra, ob štirih zjutraj je to bilo, 
sem se podal v hribe in našel resnično 
lep travnik. Namestil sem se in prisluh-
nil tem čudovitim zvokom nevihte, ki se 
je lahko odvijala tudi do 3000 kilome-
trov stran. Medtem ko sem tam sedel in 
prisluškoval  posnetkom, sem nenado-
ma slišal tudi druge stvari, kot so čebe-
le, ki so letale naokoli. Bil sem navdu-
šen in ta trenutek je postavil temelj mo-
jega projekta. 

Naslednji korak je bil obisk lokalne-
ga čebelarja Mateja Krebsa. Predstavil 
sem mu idejo, da bi obiskal njegov če-
belnjak in nekaj posnel. Bil je zelo pri-
jazen, začela sva eksperimentirati in dal 
mi je tudi nekaj nasvetov, kako priti do 
boljših posnetkov. Spet drugič sem med 
potjo po dolini zagledal zelo stare ele-
ktrične stebre in takoj sem se zaljubil v 
njihovo obliko. Zdelo se je seveda ne-
mogoče, da bi jih pridobil za projekt, a 
samo nekaj dni za tem sem opazil, da 
jih pri neki hiši podirajo in domačini so 
mi priskočili na pomoč, tako da sem jih 
dobil. Ta stik z lokalnimi prebivalci je 

ključno prispeval k celotnemu projek-
tu in končnemu izdelku.

• Po izobrazbi ste glasbenik, skla-
datelj, vendar vaše delo presega pri-
marno izobrazbo. Kaj vas je popeljalo 
v precej drugačno umetniško prakso? 

Kar nekaj časa sem se ukvarjal s skla-
danjem, a so me vedno zanimale tudi 
stvari izven glasbe. Tudi pri svojem se-
danjem delu se še vedno veliko ukvar-
jam z zvokom, delam pa tudi s predmeti, 

in zanima me ravno ta most med tem, 
kar lahko vidimo in kar ne moremo. To-
liko je skritih procesov, ki se kar naprej 
odvijajo v naravi in oblikujejo naš pla-
net. Prav s temi pojavi, skritimi procesi 
v naravnem svetu, nečloveškimi oziro-
ma nadčloveškimi, se največ ukvarjam. 
Poskušam jih narediti razumljive, slišne, 
fizične v različnih instalacijah.

• Sodobna umetnost je pogosto ne-
razumljena, toliko abstraktna, da je ne-
razumljiva večinskemu delu občinstva. 
Kako vi, kot njen ustvarjalec, gledate 
na to trditev in kaj menite, da sodobna 
umetnost v resnici prinaša svetu?

Umetnost, ki so jo ustvarjali pred več 
sto leti, je absolutno čudovita in tudi 
nekatere umetnine, ki nastajajo danes, 
jemljejo dih. Sodobna umetnost gre čez 
idejo, da je umetnost nekaj, kar je lepo 
na pogled, pač pa ustvarja pomen na 
drugačen način. Zgodbe se pripoveduje-
jo na drugačen način. Ljudje zlahka po-
mislijo, da to ni zanje, ker je potrebno 
nekaj napora. Seveda, če ne želiš vloži-
ti tega napora, potem to res ni zate, če 
pa si se pripravljen potruditi razume-
ti, ni pomembno, od kod prihajaš, če 
si umetnik ali ne, toliko je za videti in 
odkriti. In današnja umetnost prinaša 
ravno to, prostor za odkrivanje. Vidim 
nekaj, morda razumem ali pa ne, a že-
lim biti radoveden, odkriti spodnje pla-
sti. Skratka - v ljudeh vzpodbuja rado-
vednost. Seveda lahko za marsikatero 
stvar, tudi umetnost, rečemo, da ni nuj-
na, pa vendar nam nekaj prinese, nekaj 
da. Če ne razvijaš nove umetnosti, kaj 
nam ostane za užitek? Mislim, da je tre-
ba z njo nadaljevati.

Pogovarjala se je Vesna Petkovšek

Stef Veldhuis (foto: Vesna Petkovšek) 

»Na google zemljevidih sem videl, 
da je Gornji Grad povsem obdan z 
zelenim in to je tako drugače kot 
na Nizozemskem. Zato sem si re-
kel - ja, tu bi želel delati.«  

»Stik z lokalnimi prebival-
ci je ključno prispeval k celot-
nemu projektu in končnemu 
izdelku.«
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Ljudje in dogodki

POTOPISNO PREDAVANJE NA REČICI 
OB SAVINJI

Slikovit sprehod 
po italijanskih 

mestih 
Anton Komar je v sodelovanju s 

Kulturnim društvom Rečica ob Savi-
nji v prostorih Medgen borze pripra-
vil potopisno predavanje, na katerem 
je predstavil svoje izkušnje s potovanj 
po Italiji. Fotografsko gradivo, ki ga je 
zbral deloma v že skoraj pozabljeni ob-
liki diapozitivov, deloma pa v sodobnej-
ši računalniški predstavitvi, je prikazal 
in pospremil s komentarji v sredo, 12. 
oktobra. 

TRILETNE IZKUŠNJE PRED PETMI 
LETI STRNIL V KNJIGO

Anton Komar se je o svojih izkušnjah s 
poti po severni Italiji razpisal že v knjigi, 
ki je pri založbi Rinka izšla leta 2017. Poti 
je opravil v obdobju treh let, pri tem pa 
je med drugim obiskal Expo v Milanu, 
severnoitalijanska jezera in mesta. Na 
potopisnem predavanju je zajel še dru-
ge dele Italije, med drugim prestolnico 
Rim, San Marino, Genovo, Firence, Be-
netke in nekatera druga mesta. 

O VSAKDANJIH IZKUŠNJAH S 
PREBIVALCI ITALIJE

Občinstvo je lahko prisluhnilo ko-
mentarjem o zgodovini, umetnosti, go-
spodarstvu in prometu pri naših zaho-
dnih sosedih, pa tudi o povsem vsakda-
njih izkušnjah s prebivalci Italije. Dru-
go sredo v novembru bo Anton Komar 
na isti lokaciji predaval o potovanju po 
Kitajski, ki je prav tako že zavarovano 
pred pozabo v knjižni izdaji.

Vesna Petkovšek

SREBRNA MAŠA DUHOVNIKA JANEZA CERARJA

V Šmartnem ob Dreti so ga vzeli 
za svojega

Janez Cerar je lani avgusta v Šmar-
tnem ob Dreti nastopil poslanstvo du-
hovnega pomočnika. Po polletni odsot-
nosti zaradi študija v Rimu se je sredi le-
tošnjega leta vrnil nazaj v kraj, kjer so 
ga domačini vzeli za svojega. Z njim so 
zadnjo septembrsko nedeljo praznova-
li 25-letnico mašništva, srebrno mašo.

PRAZNOVANJE V TREH DEJANJIH
Župnija Šmartno ob Dreti je zadnji dve 

leti del skupnosti župnij, skupaj z Mozir-
jem, Šmihelom in Rečico ob Savinji. Or-
ganizacije srebrne maše so se tako lotili 
predstavniki vseh delov skupnosti. Od-
ločili so se, da se bo praznovanje začelo 
v petek zvečer s slovesno sveto mašo za 
mlade na Rečici ob Savinji, ki ji bo sle-
dilo druženje v prostorih Medgen bor-
ze. Drugi, osrednji dogodek bo slovesna 
maša v nedeljo dopoldne v Šmartnem 
ob Dreti, zaključek praznovanja pa bo 
pogovorni večer v Mozirju (o katerem 
smo v Savinjskih novicah že poročali).

MLADI PRISLUHNILI 
ZANIMIVI IZKUŠNJI

Slovesno sveto mašo za mlade je ob 
ubranem petju mladih glasov Janez Ce-
rar daroval z občutkom za najbolj ranlji-
ve člane družbe. Mladi so se nato zbrali 
v prostorih Medgen borze, kjer jim je Ce-
rar pripovedoval o svoji življenjski poti. 
Kot člana Misijonske družbe ga je pot 
odpeljala v Argentino. Tam je spoznal 
škofa Jorgeja Mario Bergoglia, s katerim 
je vzpostavil prijateljske odnose. V stiku 
sta ostala tudi po tem, ko je leta 2013 je-
zuitski kardinal Bergoglio postal papež 
Frančišek. Tudi v času študija v Rimu 
je bil Cerar papežev stalni gost in je z 
njim razpravljal o zlorabah ter pomoči 

Anton Komar je poti po Italiji opravil 
v obdobju treh let, pri tem pa med 

drugim obiskal Expo v Milanu. 
(Foto: Vesna Petkovšek)

Janez Cerar s papežem Frančiškom 
v Rimu

Srebrno mašo je v navzočnosti drugih duhovnikov in jubilanta daroval celjski 
škof dr. Maksimiljan Matjaž.

žrtvam. Mladi so z zanimanjem prisluh-
nili življenjski zgodbi in nato prepevali 
še dolgo v noč.

ŠMARČANI SO SE IZKAZALI 
KOT GOSTITELJI

Slovesno srebrno mašo je v navzoč-
nosti drugih duhovnikov in seveda ju-
bilanta daroval celjski škof dr. Maksimi-
ljan Matjaž. Bogoslužje je bilo liturgič-
no bogato, saj so sodelovali pevski se-
stavi iz vseh župnij. Ob koncu so zbra-
ni segli jubilantu v roko, po bogosluž-
ju pa je na prostoru pred cerkvijo pote-
kalo sproščeno druženje. Za dobro vo-
ljo so skrbeli pevci iz vseh župnij skup-
nosti, manjkala nista niti obed in ruj-
na kapljica. 

Benjamin Kanjir, 
foto: Tomaž Robida
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Športnik leta 2022

Nominirance za zgornjesavinjske 
športnike leta 2022 si lahko ogledate 
na spletni strani www.sportnik-zgs.si 
in na facebooku.

Sestavni del športa so tudi neljubi, 
žalostni dogodki

Za tokratno objavo v rubriki Športnik 
leta 2022 smo se pogovarjali z županom 
Občine Luče Cirilom Roscem in podžu-
panom Občine Mozirje, ki je tudi posla-
nec v Državnem zboru Republike Slove-
nije in član strokovne komisije v projek-
tu Športnik leta Zgornje Savinjske doli-
ne, Jožetom Jelenom. Oba smo prosili, 
da na kratko predstavita jesenski utrip 
na področju športnih dejavnosti v nju-
nih občinah. 

CIRIL ROSC, ŽUPAN 
OBČINE LUČE 

»Šport nedvomno zaseda precejšen 
del dejavnosti in interesa občanov. V 
prostem času predstavlja potrebo vse 
več ljudi, da skrbijo za zdravje, dob-
ro počutje in telesno kondicijo. Zaradi 
globalizacije nekatere klasične športne 

panoge postopoma izgubljajo svoj po-
men, naraščajo pa novodobni indivi-
dualni športi. 

Naše razgibano okolje je naklonjeno 
gorskemu kolesarstvu, pohodništvu, 
smučanju, plezanju, športnemu ribo-
lovu in različnim športom na vodi. Vse 
to lahko vpletemo tudi v turistično po-
nudbo, saj so različne zvrsti športne-
ga udejstvovanja zelo iskane pri sodob-
nih turistih, ki aktivno preživljajo svoj 
prosti čas. 

Z izgradnjo športne dvorane in obno-
vo zunanjega igrišča smo nabor športov, 
ki se pri nas lahko izvajajo v vseh letnih 
časih, razširili na različne igre z žogo, kot 
so nogomet, košarka, odbojka in roko-
met, posebej moram izpostaviti namiz-
ni tenis, dodam pa še plezanje na ume-
tni steni in streljanje. V dvorani gosti-
mo številne športne prireditve, tudi na 
državni ravni. 

Smučišče v Lučah, kjer se vsako leto 
kalijo nove generacije odličnih smučar-
jev, čaka na začetek zimske sezone. Ob 
tem vsi upamo, da se naša Tina Rob-
nik po poškodbi čimprej vrne na snežne 

strmine. Igralci namiznega tenisa, čla-
ni NTK Savinja, zadnja leta dosegajo 
vrhunske rezultate v državnem merilu 
v vseh kategorijah, kar je rezultat odlič-
nega vodenja in načrtne vzgoje mladih 
kadrov. 

Večino svojega življenja je športu in 
športnim aktivnostim posvetil domačin 
Franček Ajnik, naš prvi telovadni učitelj, 
ki si zasluži pozornost naše družbe. Ak-
tiven je bil predvsem v obdobju, ko je 
šola v Lučah pred 45 leti dobila prvo te-
lovadnico. Zaradi vsega naštetega tež-
ko pričakujemo letošnji izbor najbolj-
ših športnikov naše doline.« 

JOŽE JELEN, PODŽUPAN 
OBČINE MOZIRJE

»V Mozirju se skozi vse leto dogaja ve-
liko športnih aktivnosti na rekreativni in 
profesionalni ravni. Eden lepših zadnjih 
športnih dogodkov je bil v petek, 14. ok-

tobra, dobrodelni nogometni spektakel 
v športni dvorani v Mozirju, na katerem 
so sodelovale štiri odlične ekipe. Favo-
riti so bili izbranci najuspešnejšega no-
gometnega selektorja Slovenije Bojana 
Prašnikarja, bivši reprezentanti zlate se-
lekcije z bogatimi izkušnjami, ki so se v 

Jože Jelen

Ciril Rosc
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Športnik leta 2022, Prejeli smo

Glasujem za:

Izpolnite vse rubrike pri kate-
gorijah. Le taka glasovnica bo 
veljavna!

Športnik

_____________________________

Športnica

_____________________________

Mlada športnica

_____________________________

Mladi športnik

_____________________________

Ekipa
1. ____________________________
2. ____________________________
3. ____________________________

Prireditelj

_____________________________

prvi tekmi pomerili z gospodarstveniki 
Zgornje Savinjske doline, med katerimi 
je bilo kar nekaj odličnih nekdanjih no-
gometašev. Druga tekma je bila med eki-
pama vinarjev in Nogometnega društva 
Mozirje. Z nekaterimi okrepitvami, ki v 
tem času igrajo v najvišjem rangu slo-
venske nogometne lige, so vsi pokazali 
srčnost in znanje.  

Zdaj, ko so znane nominacije za naj-
boljše športnike Zgornje Savinjske do-
line, že poteka glasovanje. Vesel in po-
nosen sem, da lahko že od začetka leta 
2016 sodelujem v organizacijski ekipi 
pod vodstvom Iva Milovanoviča kot 
član strokovne komisije. Naša naloga 
je zahtevna in vzame kar nekaj pro-
stega časa. Najprej nominiramo ozi-
roma izberemo najboljše športnice in 
športnike, ekipe in organizatorje, nato 
pa ljudje z glasovanjem določijo vrstni 
red le-teh. 

Z žalostjo smo pred nekaj dnevi 
sprejeli vest, da nas je mnogo prera-
no zapustil Srečko Skok, ki smo ga v 
letošnjem letu nominirali za življenj-
sko delo, saj je najbolj zaslužen za ra-
zvoj odbojke v Zgornji Savinjski doli-
ni. Žensko odbojko je popeljal v najviš-
ji rang v Sloveniji in posledično priteg-
nil k igri veliko mladih odbojkaric, ki so 
danes kot posameznice med najboljši-
mi v državi«. 

Tekst in foto: Jože Miklavc

OSNOVNA ŠOLA NAZARJE

Prvošolci sprejeti v šolsko skupnost

Učenci 1. a razreda Osnovne šole Nazarje (foto: arhiv šole)

Prvi torek v oktobru je bilo na osnov-
ni šoli v Nazarjah zelo slovesno. V šol-
sko skupnost učencev je bilo sprejetih 23 
učencev 1. a in trije učenci 1. b razreda. 
Učenci razredne stopnje so jim pripra-
vili zanimiv kulturni program. 

Tudi prvošolci so pokazali, kaj že zna-
jo, in so skupaj z Davidom Suhoveršni-
kom, predsednikom šolske skupnosti, 
povedali svečano zaobljubo. Obljubili so, 
da bodo pridno hodili v šolo in se trudili, 

da bo tudi zaradi njih v naši šoli lepo in 
prijetno. Iz rok ravnateljice Vesne Lešnik 
so prejeli knjižno darilo ter zaobljubo, 
župan Matej Pečovnik pa jim je v poda-
ril fotografije prvega šolskega dne. Vsem 
prvošolčkom in njihovima učiteljicama, 
Sabini Venek in Lidiji  Slapnik Fedran, 
želimo uspešno in prijetno šolsko leto. 

V imenu učencev in učiteljev 
OŠ Nazarje

Karla Jeromel Rednak

TEDEN OTROKA V VRTCIH GORNJI GRAD IN BOČNA

Skupaj se imamo dobro 

Zbrana oblačila, obutev in igrače, ki so ostale po izmenjavi, smo odpeljali 
na Rdeči križ. (Foto: Miha Mekiš)

V organizaciji Zveze prijateljev mladi-
ne Slovenije je v začetku oktobra potekal 
Teden otroka. Letošnja rdeča nit je teme-
ljila na pomenu prijateljstva in družbe 
sovrstnikov. Osrednja tema je bila Sku-
paj se imamo dobro. Navdih zanjo so or-
ganizatorji dobili v pesmi Sk'p se 'mava 
dobr' avtorja Nipkeja, ki je tudi amba-
sador Tedna otroka. 

Skozi ves teden so potekale dejavno-
sti na to temo. Vsak dan sta dejavnost 
pripravili strokovni delavki ene skupi-
ne. V vrtcih Gornji Grad in Bočna so se 
zvrstile različne dejavnosti. Imeli smo 

glasbeno pravljico Pod medvedovim de-
žnikom, pravljično jogo, gibalni poligon, 
lutkovno predstavo, ustvarjalni dan z 
naravnim materialom, športni dan ter 
igre in običaje nekoč. 

V tem tednu je potekala tudi akcija Ot-
roci otrokom. V ponedeljek in torek smo 
zbirali oblačila, obutev in igrače. Zbrano 
so si lahko starši v sredo in četrtek izme-
njali na sejmu, ki je potekal na vrtčevskem 
igrišču. Stvari, ki so ostale, smo v petek 
odpeljali na Rdeči križ, kjer so nas pri-
jazno sprejeli in tudi posladkali smo se. 

Anamari Hrastnik
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VSI SE RADI IGRAMO V MOZIRJU

Dobrodelni nogometni spektakel dosegel svoj namen

Gledalci so v štirih tekmah videli veliko dobrega 
nogometa.

V petek, 14. oktobra, je v 
Športni dvorani Mozirje po-
tekal dobrodelni športni do-
godek, ki je bil organiziran 
kot turnir štirih nogome-
tnih ekip. Izkupiček od pro-
danih vstopnic, donacij in 
sponzorstev je bil namenjen 
Varstveno delovnemu cen-
tru (VDC) SAŠA, enoti Savi-
nja Mozirje.

VSI SE RADI IGRAMO - 
TRETJIČ

Projekt Vsi se radi igra-
mo tokrat ni imel premier-
ne izvedbe, saj je bil v po-
dobni obliki dvakrat že izpe-
ljan pred več kot desetletjem, 
vedno pa v Športni dvorani 
Mozirje. Pobudnik Ivo Milo-
vanovič je zbral več nogome-
tnih ekip, ki so se med sabo 
pomerile v dobrodelni na-
men. Izkupiček prvih dveh 
srečanj je bil namenjen na-
bavi igral za mozirski vrtec, 
tokrat pa je bil obdarovanec 
VDC oziroma njegova eno-
ta Savinja, ki je pred kratkim 

zaživela v Mozirju. Vodja or-
ganizacijskega odbora Hele-
na Žagar je ob tem dejala, da 
je družbeno odgovorno na-
rediti nekaj dobrega za va-
rovance centra in jim s tem 
omogočiti kakšno nadstan-
dardno storitev. 

TURNIR ODIGRALE ŠTIRI 
ODLIČNE EKIPE

Na parketu so se pomeri-
le štiri ekipe. Prvo je sestavil 
nogometni trener Bojan Pra-
šnikar. V njej so bili igralsko 
upokojeni a še vedno odlič-
ni nogometaši, ki so svoj čas 
nastopali za državno repre-
zentanco. Ekipo zgornjesa-
vinjskih podjetnikov je sesta-
vil Peter Goltnik. Tretja eki-
pa je bila Vinska reprezen-
tanca Slovenije, ki se ponaša 
z naslovom evropskih podpr-
vakov, v Mozirju pa je nasto-
pila v okrnjeni zasedbi, ker 
imajo vinarji v tem času ve-
liko dela v svojih kleteh. Če-
trta ekipa z imenom Zgornja 
Savinjska je bila sestavljena 

iz še aktivnih nogometašev 
iz domačih logov.  

ZGORNJESAVINJČANI 
PREMAGALI NOGOMETNE 

ZVEZDE 
Na prvi tekmi so se slo-

venski reprezentanti srečali 
z gospodarstveniki. Slednji 
so morali prekaljenim mač-
kom po trdem boju prizna-

ti, da so kljub letom še ved-
no v odlični formi. Na dru-
gi tekmi so vinarji poskuša-
li domačim igralcem vsiliti 
svoj tempo, a jim to ni uspe-
lo. Domačini so bili boljši in 
so zasluženo zmagali. V tek-
mi za tretje mesto so gospo-
darstveniki izkoristili daljšo 
klop z rezervnimi igralci in 
premagali vinarje, za gledal-
ce pa je bila največji posla-
dek tekma za prvo mesto. Po 
odličnem nogometu se je re-
dni del končal z neodloče-
nim izidom, pri izvajanju ka-
zenskih strelov pa so bili na-
tančnejši Zgornjesavinjčani 

in s tem postali zmagoval-
ci turnirja. Trener zmagoval-
ne ekipe Bojan Žurej je varo-
vancem centra podaril žogo, 
s katero so igrali, varovan-
ci pa so med posameznimi 
tekmami zapeli in zaplesa-
li. Dodatno popestritev je s 
svojim nastopom prispeval 
pevec Miran Rudan.

DENAR ZA NAKUP 
ŠPORTNIH PRIPOMOČKOV 

IN IZLET
Ob koncu prireditve je žu-

pan Občine Mozirje Ivan Su-
hoveršnik direktorici VDC 
SAŠA Darji Fišer predal sim-
bolični ček v višini 5200 
evrov. Denar bo namenjen 
nakupu športnih pripomoč-
kov, del pa bodo varovan-
ci porabili za enodnevni iz-
let, na katerega si vsi želijo. 
Fišerjeva je dejala, da je ve-
sela, ker jih je Mozirje tako 
dobro sprejelo in diha z no-
vim centrom.

Benjamin Kanjir

Župan Občine Mozirje Ivan Suhoveršnik je direktorici VDC 
SAŠA Darji Fišer predal simbolični ček v višini 5200 evrov.
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Zahvale, Kronika, Oglasi

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Si res odšel?
Ne, nisi …
Ujet v naša srca 
z najlepšimi spomini
boš vsak naš korak 
spremljal v tišini …

O, da bi ves svet 
objele črne očke deklice – 
dneve srečne in vesele 
bi živeli vsi ljudje.
              (Anton Seliškar)

ZAHVALA

Srečko SKOK
31. 10. 1950 - 16. 10. 2022

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in dedka iskre-
na hvala vsem za spoštljivo in čustveno slovo. 

Hvala vsem, ki ste kakorkoli sooblikovali ganljiv in 
slovesen pogrebni obred. 

Posebna zahvala za vse svetle kamenčke, položene v 
mozaik njegovega življenja.    

Hvala iz srca.

Žena Vida, sinova David in Klemen z družinama

ZAHVALA

Pavla ZAVRATNIK
1. 6. 1933 – 1. 10. 2022

Ob boleči izgubi drage tete Pavle se zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za darovane 
sveče, cvetje in svete maše. 

Hvala patru Gržanu za opravljen pogreb, pogrebcem, 
pevcem in gospe Katarini za besede slovesa.

Hvala tudi zdravstvenemu osebju Luče in dobri sose-
di Nuški za pomoč.

Hvala, da ste jo v tako velikem številu pospremili na 
zadnjo pot. 

Domači

 • VLOMILEC UKRADEL MOTORNO KOLO
Kokarje: V noči na 22. oktober je neznani storilec z 

orodjem na vzvod vlomil skozi lesena vrata v gospo-
darsko poslopje, od koder je iz notranje strani vsto-
pil v garažo, iz katere je nato ukradel motorno kolo 
kawasaki KX 250 F zeleno črne barve, s pripeto šte-
vilko 189, nameščeno spredaj in na bokih. 
 • SKOZI OKNO PO NAKIT 
Loke pri Mozirju: 22. oktobra v večernem času je 

neznani storilec neovirano pristopil do zadnje stra-
ni stanovanjske hiše in tam na vzvod vlomil skozi 
okno. Vstopil je v notranjost hiše in jo preiskal. Od-
nesel je več kosov nakita. 
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Za razvedrilo

S PIKO ALI BREZ - NEPOMEMBNO
Poleg pobudnika Iva Milovanoviča sta imela glavno 

vlogo pri dobrodelnem nogometnem spektaklu v Mozir-
ju univerzalna Helena Žagar in podjetni Peter Goltnik. 
Poleg vseh ostalih podrobnosti sta poskrbela, da so upo-
rabniki VDC SAŠA prejeli simbolični ček za lep znesek 
denarja za potrebe rekreacije. Heleni se roka ni niti malo 
zatresla, ko je nanj zapisala 5.200,00 EUR, nas, dopisni-
ke Savinjskih novic, pa urednik gnjavi, da se po pravop-
isu pika za tisočico ne piše.

PLASTIKA POVSOD NEZAŽELENA 
Nazarski samostanski hlev je bogatejši za kozji pri-

rastek, ki že pridno kosi okoliško travo. Kozje zobe pri-
tegne tudi grmičevje in še kaj, kar se sproti najde. Blizu 
je pokopališče, polno zanimivega rastja. Faranke in fara-
ne vljudno naprošajo, da za »sensvete« prinesejo kozam 
prijazno in užitno cvetje, plastika nezaželena.

GOBE NISO 
SAMO ZATE

Strastna gobarka 
Marija Miklavc, ki 
se razveseli vsakega 
jurčka, se dobro za-
veda, da je en kapi-
talni primerek že pol 
dnevne bere, dva ki-
lograma pa je dovolj 
za dobro kosilce za 
dve osebi, pri tem 
pa ne razume, da se 
nekateri ne morejo 
odreči polnemu pr-
tljažniku enodnevne 
bere … Kaj pa dru-
gi? Kaj pa prihodnja 
letina?

JM

IS

JM
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Za razvedrilo, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 44. številki SN

2022

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Petek,
28. oktober

ob 10.40. Pri spomeniku padlim borcem v Lučah
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve
ob 11.00. Pri spomeniku padlim borcem v 
Nazarjah
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve
ob 11.00. Pri spomeniku padlim borcem na 
Ljubnem ob Savinji
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve
ob 11.00. Pri spomeniku padlim borcem v 
Šmartnem ob Dreti
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve
ob 11.30. Pri spomeniku padlim borcem na 
Rečici ob Savinji
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve
ob 15.00. Športni park Mozirje
ND Mozirje : NK Radeče Sevnica (st. dečki)
ob 17.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Osrednja prireditev ob 60-letnici Društva 
računovodij, finančnikov in revizorjev 
Zgornje Savinjske doline
ob 19.00. Jakijeva hiša - Galerija Nazarje
Odprtje razstave slik Nine Zuljan

Sobota,
29. oktober

ob 14.00. Športni park Mozirje
ND Mozirje - NK Ljubno : NK Rogaška (kadeti)
ob 15.00. Športni park Foršt
NK Ljubno ob Savinji : ND Mozirje (člani)
ob 15.00. Pri spomeniku padlim borcem v 
Gornjem Gradu
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve

Nedelja,
30. oktober

ob 9.00. Pri spomeniku padlim borcem v Mozirju
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve
ob 10.00. Športni park Mozirje
ND Mozirje : ND Polzela (ml. dečki)
ob 10.00. Športni park Foršt
NK Ljubno ob Savinji : NK Rudar Velenje 
(ml. dečki)
ob 10.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Input Nazarje : Hopsi 
Polzela (U-16)
ob 14.00. Razstavni prostor Weiss v Okonini 25
Predstavitev knjige p. Karla Gržana Kakor 
na nebu tako na zemlji - Zvezdne poti

Sreda,
2. november

ob 9.30. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Jesenske počitniške ustvarjalnice
ob 16.00. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Delavnice Digitalno kiparjenje

Četrtek,
3. november

ob 9.00. Območna obrtno-podjetniška 
zbornica Mozirje
Delavnica Izzivi in pasti pri pripravi 
podjetja na prodajo ali prevzem
ob 9.30. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Jesenske počitniške ustvarjalnice
ob 16.00. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Delavnice Digitalno kiparjenje

Petek,
4. november

ob 9.30. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Jesenske počitniške ustvarjalnice
ob 16.00. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Delavnice Digitalno kiparjenje

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. 
Opravljamo tudi vsa ostala dela s stroj-

no mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in 
poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

POMOČ PRI UČENJU
Poučevanje angleščine in kemije za 
osnovne in srednje šole. 

Gsm 031/656 902. 
Inštrukcije Aleš Podrižnik s.p., Hofbauerejeva ul. 22, 

Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodamo prašiče težke od 120 
do 180 kg, kupimo telice in kra-
ve za zakol; gsm 031 832 520.
Prodam prašiče domače 
vzreje, različnih tež, možna 

Povijalec za evropalete pro-
dam; gsm 041 878 406.
Prodam alu platišča z guma-
mi 185/55 R15, za fiat 500; 
gsm 068 691 924.
Prodam nova aluminijasta 
platišča z senzorskimi ven-
tili in zimskimi gumami 235-
60/18 za mercedes glc; gsm 
041 783 594.
Prodam korenje in orehe; 
gsm 051 825 988.
Prodam suhožamane obrez-
line za kurjavo z možnostjo 
dostave na dom; gsm 041 463 
490.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za za-
kol, dopitanje in teličke, 
bikce nad 100 kg; gsm 031 
533 745.

DRUGO – PODARIM
Podarim jabolka za prešanje; 
gsm 031 663 462.

NEPREMIČNINE
Iščem stanovanje za 2 ose-
bi v Mozirju ali okolici; gsm 
070 679 338.

dostava, Andrejeva kmetija; 
gsm 031 509 061.
Prašiče, mesnate pasme pri-
merne za dopitanje na več-
jo težo. Fišar, Tabor; gsm 041 
619 372.

Prodam mlade race, stare pol 
leta; gsm 040 684 008.
Prodam prašiče od 25 do 250 
kg, možna dostava; gsm 031 
223 484.
Prodam telico rj, brejo 8,5 
mesecev, in bikca ls, 3 mese-
ce; gsm 031 759 955.
Prodam dva bikca čb, stara 10 
dni; gsm 031 774 562.
Prodam telice od 5 do 10 me-
secev in dve breji na paši; 
gsm 030 643 112.
Fenix kokoši in peteline pro-
dam, prav tako premični kur-
nik; gsm; 070 870 321.
Prodam teleta lim, pašna, 
težka od 200 do 250 kg in te-
lice lim, pašne, breje, po iz-
biri; gsm 041 466 720.
Bikca križanca rj/cnn in rj/
aag, starega 1 in 2 meseca 
prodam; tel. št. 03 58 45 197.

DRUGO – PRODAM
Prodam traktorsko prikoli-
co za prevoz živine; gsm 031 
295 331.
Prodam cepljena drva na pa-
letah, suha, možna dostava; 
gsm 040 430 080.
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